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Njegove misli so 
naša sedanjost 
in prihodnost 
Sobotno zasedanje vseh treh 

zborov slovenske skupščine, ki so 
se ga udeležili tudi številni druž
benopolitični delavci federacije 
iz vseh republik in pokrajin, je 
obeležilo 70-letnico rojstva veli
kega revolucionarja, misleca in 
vizionarja Edvarda Kardelja,, 
človeka, ki ga uvrščamo med naj
večje može jugoslovanske socia
listične revolucije. Čez nekaj dni, 
natančneje 10. februarja, se bo
do vsi naši narodi in narodnosti 
ob obletnici njegove smrti poklo
nili njegovemu spominu. 

Sreče človeku ne more dati niti 
država niti partija. Srečo si člo
vek lahko ustvari sam, toda ne 
sam kot posameznik, ampak sa
mo v enakopravnih odnosih z 
drugimi ljudmi, je le ena od Kar
deljevih misli, ki je že davno po
stala tudi naša misel. In takih 
preprostih, a hkrati ustvarjalnih 
misli je v dediščini, ki nam jo je 
zapustil Edvard Kardelj, še ne
šteto. Seveda to niso le misli, ki 
vzpodbujajo k varovanju vseh 
revolucionarnih dosežkov in vre
dnot, ampak misli, ki dajejo 
hkrati odgovore na najbolj bi
stvena vprašanja današnjega in 
jutrišnjega dne. 

V nedeljo so v Ljubljani usta
novili Jugoslovanski center teori
je in prakse samoupravljanja, ki 
nosi Kardeljevo ime. Hkrati so 
na razstavišču odprli razstavo 
(odprta bo do 25. februarja) o 
življenju in delu Edvarda Karde
lja, ki je skupaj s tovarišem Ti
tom in drugimi revolucionarji 
postavljal temelje jugoslovanske 
Poti v socializem. Razstava bo 
obiskovalcem seveda lahko pred
stavila le del življenjskega opusa 
Edvarda Kardelja, saj je v biblio
grafiji njegovih del zapisanih kar 
okrog tri tisoč naslovov - vključ
no z zadnjim, nekončanim delom 
Boj za priznanje in neodvisnost 
nove Jugoslavije 1944-1957, ki 
Je izšlo ob obletnici njegovega 
rojstva. 

In katerokoli delo Edvarda 
Kardelja bi vzeli v roke in ga 
Prebirali, v vsakem bi našli misli, 
ki so aktualne tudi v današnjem 

trenutku. Kajti vse njegove misli 
in dejanja so bile prežete z zau
panjem v človeka, v posamezni
ka in v množico hkrati, ki zna 
stopati po začrtani poti sociali
stičnega samoupravljanja z ja
snim ciljem. Zapisal ga je v svo
jem delu Smeri razvoja politične
ga sistema samoupravljanja: 
»Avantgardne sile socializma in 
socialistična družba imajo po
temtakem lahko samo en cilj -
da glede na možnosti danega 
zgodovinskega trenutka - ustvar
jajo razmere, v katerih bo človek 
kar najbolj svoboden pri takš
nem osebnem izražanju in 
ustvarjanju, da bo lahko - na 
podlagi družbene lastnine proiz
vajalnih sredstev - svobodno de
lal in ustvarjal za svojo srečo. To 
je samoupravljanje.« 

V petek se je prvo polletje šolskega leta končalo tudi za kamniške šolarje in dijake. Za štirinajst dni bodo odložili torbe in pozabili na 
knjige in zvezke ter se predali počitniškim radostim: smučanju, sankanju, prebiranju knjig, pogovorom s prijatelji. Toda, nekateri naši šolarji 
bodo tudi med počitnicami trdo delali, tako so vsaj odgovarjali v anketi, ki jo objavljamo na 4. strani. 

Gradimo trdnejše gospodarstvo 
Stabilizacijska prizadevanja 

bodo v letošnjem letu tisto tori
šče našega dela in delovanja, k i 
bo zahtevalo največjih delovnih 
naporov in moči , največje pol i 
t ične in samoupravljalske zrelo
sti. Ci l j teh prizadevanj je seveda 
jasen - z njim naj bi dosegli takš
no gospodarsko trdnost, k i je ne 
bodo vznemirjali najhujši so
vražniki gospodarjenja kot so in
flacija, prevelika odvisnost od 
uvoženih surovin, premajhne 
izvozne ambicije, prevelike in 
nerealne želje na vseh področj ih 
porabe, pa tudi gospodarska n i 
hanja v svetu. 

Prizadevanja za trdnejše go
spodarjenje so vtkana v stališča 
in sklepe predsedstva S F R J in 
predsedstvo C K Z K J , v zvezno 
resolucijo d ružbenoekonomske 
ga razvoja v letošnjem letu, prav 
tako v dokumente, ki smo jih 
sprejeli v naši republiki. Obnovi
mo le nekatera področja vsakda
njega življenja, kjer bodo morala 
biti stabilizacijska prizadevanja 
najmočnejša. Sredstva za splošno 

porabo naj bi v letošnjem letu 
porasla največ za 16 odstotkov, v 
enakih okvirih naj se giblje tudi 
skupna poraba. Osebni dohodki 
v gospodarstvu naj bi naraščali 
25 odstotkov počasneje kot 
ustvarjeni dohodek, v negospo
darstvu pa je povečevanje skup
ne mase za osebne dohodke 
omejeno na 16 odstotkov. V e l i 
ko preudarneje in realneje se bo 
treba v letošnjem letu odločati za 
nove naložbe v gospodarstvu, še 
zlasti pa v negospodarstvu, pri 
čemer bodo imele prednost že 
začete naložbe in naložbe v go
spodarstvu, ki obetajo trajno 
izvozno usmeritev in neodvisnost 
od uvoženih surovin. S posebno 
pozornostjo in polit ično odgo
vornostjo bo treba od občine 
preko republike do federacije 
obdržat i cene v okvirih dogovora 
o usklajevanju politike cen. 

O stabilizacijskih prizadeva
njih in ciljih smo v naši občini 
govorili že v razpravah in ob 
sprejemanju resolucije d ružbe
noekonomskega razvoja občine v 

letošnjem letu. Kl jub nekaterim 
pomislekom, da bi zaradi uspe
hov v preteklem letu lahko zasta
vili nekoliko smelejši razvoj, se 
je že v prvih januarskih dneh po
trdila pravilna usmeritev pri obli
kovanju planskih dokumentov. 
Oči tno je namreč , da bomo med 
občinami ljubljanske regije, pa 
najbrž tudi v slovenskem merilu, 
prav v naši občini imeli najmanj 
težav pri usklajevanju planskih 
dokumentov s stabilizacijskimi 
ukrepi. 

Naša občina je bila edina v 
vsej Sloveniji, ki je z novim le
tom zmanjšala davek od osebnih 
dohodkov z 0,50 na 0,10 odstot
ka. Z odlokom o proračunu naše 
občine smo že decembra sprejeli 
odločitev, da se bo splošna pora
ba v občini povečala le za 9,7 
odstotka. Z dodatnimi ukrepi, ki 
j ih je na zadnji seji sprejel naš 
izvršni svet, pa so sredstva sploš
ne porabe še nekoliko omejili in 
sicer tako, da bodo rednim pro
računskim porabnikom do na
daljnjega nakazovali le 95 od

stotkov akontacije. Poleg tega so 
začasno omejili razporejanje in 
uporabo sredstev za nove nalož
be v negospodarstvu, komunalni 
dejavnosti ter omejili t ekočo 
proračunsko rezervo. Omejitve 
niso bile sprejete le za področje 
zdravstva in socialnega skrbstva 
ter za intervencije v gospodar
stvu. Izvršni svet bo še pozval vse 
uporabnike proračunskih sred
stev, naj skušajo svoje zahtevke 
uskladiti s stabilizacijskimi priza
devanji. 

N a področju skupne porabe 
bodo seveda tudi v naši občini 
potrebne manjše spremembe v 
programih samoupravnih intere
snih skupnosti. Po usklajevanju s 
posameznimi interesnimi skup
nostmi je že pripravljen nov izra
čun prispevnih stopenj, ki naj bi 
se - nove izračune morajo spre
jeti še skupščine samoupravnih 
interesnih skupnosti - marca zni
žale za 1,01 odstotka in bo torej 
znašala prispevna stopnja za in
teresne skupnosti v občini oziro
ma za skupno porabo 15,9 od

stotka. V ta izračun pa seveda ni 
vključena prispevna stopnja za 
skupnost invalidsko pokojnin
skega zavarovanja, ki bo določe
na v okviru republike. 

O novih naložbah, polit iki cen 
in izvozni usmeritvi smo v občini 
v ukrepih, ki smo jih sprejeli za 
uresničevanje resolucije, oprede
lili vsa stabilizacijska prizadeva
nja. Tako bo v občini najbrž po
trebno sprejeti le še ukrepe o 
rasti osebnih dohodkov. 

V preteklem letu posebnih sta
bilizacijskih ukrepov nismo spre
jemali, pa vendar so bile že lani 
vse oblike porabe usklajene z 
rastjo d ružbenega produkta, pri 
cenah iz občinske pristojnosti pa 
ni bilo odstopanj od dogovora o 
politiki cen. Tako gospodarjenje 
prav gotovo ni bilo nakl jučno, 
zato je lahko in mora biti drago
cena izkušnja za letošnje leto, da 
bomo v vseh samoupravnih sre
dinah v vse samoupravne odloči
tve znali vtkati prizadevanja za 
trdnejše gospodarstvo. 

J A N A T A Š K A R 

Živahna dejavnost v zvezi komunistov 
Ž e po 5. seji Centralnega komiteja Z K S , na 

kateri so bila sprejeta osnovna izhodišča za 
reorganizacijo občinskih konferenc Z K , je bila v 
naši občini zaznavna zelo živahna dejavnost ta
ko v zvezi komunistov kakor tudi v drugih druž
benopol i t ičnih organizacijah. N a 6. seji C K 
Z K S je bilo d o k o n č n o izoblikovano stališče o 
povečani vlogi osnovnih organizacij zveze ko
munistov, kakor tudi o reorganizaciji občinskih 
organov. V teh dneh se vse osnovne organizaci
je vključujejo v razpravo o najpr imernejš ih -
oblikah delovanja. T a razprava pa bo d o k o n č n o 
izoblikovala predloge za delo in organizacijo 
občinske konference. Največje spremembe bo
do vsekakor na področ ju dela osnovnih organi
zacij in njihovega akcijskega povezovanja med 
seboj kakor tudi z obč insko konferenco. 

Vsekakor imamo v Kamniku možnos t za tako 
organiziranost konference, da bo tudi v opera

tivnem pogledu dosegla svoj namen. Konferen
ca bo dobila svojega predsednika, katerega do-
sedaj ni bilo, opredeliti pa bo treba tudi p o d r o č 
ja delovanja izvršnih sekretarjev in pa nekaterih 
komisij. Nekatere od komisij bi lahko opustili in 
to aktivnost opravljali v okviru d ružben ih sve
tov, s čimer bi se izognili večkra tnemu obravna
vanju istih vprašanj . Prav tako bo potrebno 
ponovno opredeliti vlogo komiteja in sekretarja 
komiteja. 

Sredi januarja so imeli sekretarji osnovnih 
organizacij dvodnevni seminar, na katerem so 
se predvsem novi sekretarji seznanili z delova
njem osnovnih organizacij in Z K kot celote. 
Ocenjujemo, da bodo tako osnovne organizaci
je Z K , kakor osnovne organizacije sindikata in 
drugih družbenopol i t ičnih organizacij morale v 
tem letu izvajati posebno aktivnost. Nujnost 

stabilizacije gospodarskega in d ružbenega živ
ljenja bo zahtevala od vsakogar in na vsakem 
delovnem mestu večje napore in do ločena odre
kanja. Vse to mora biti doseženo z maksimal
nim razumevanjem vseh delavcev, kajti le tako 
bodo stabilizacijski ukrepi dosegli svoj namen. 
Vsakomur je seveda znano - ne samo č lanom 
Z K , ampak tudi vsem ostalim - da vprašanje 
stabilizacije in omejevanja vsakršne oblike po
rabe ni samo začasni ali modni ukrep, ampak 
mora postati sistem dela za daljše časovno ob
dobje. K temu nas silijo tako naše notranje 
slabosti, kakor zaostrena poli t ična situacija v 
svetu. V s a naša prizadevanja morajo še naprej 
iti v smeri iskanja mirnih rešitev, povečanega 
sodelovanja z deželami v razvoju, pa tudi še 
močne jšega naslanjanja na lastne sile. 

K e r se bliža čas sprejemanja zaključnih raču
nov za leto 1979, se morajo vse družbenopol i 

t ične organizacije in samoupravni organi zave
dati resnosti položaja in temu primerno ukrepa
ti . P r i vsem tem seveda ne smemo pozabiti na 
svojo lastno varnost in na intenzivno delo pri 
utrjevanju našega obrambnega sistema. Tud i na 
tem področju mora vsakdo opraviti svojo dolž
nost. 

Seveda smo b i l i vsi državljani v tem obdobju 
zaskrbljeni zaradi bolezni predsednika republi
ke tovariša Ti ta , k i pa se je vendarle obrnila na 
bolje. Tud i ob tej pr i l iki se je pokazalo, da v tej 
skrbi nismo bi l i sami in da je p rak t i čno ves svet 
izražal svojo najširšo podporo in iskreno željo 
za njegovo ozdravitev. Tud i iz tega je mogoče 
razbrati, kako velik ugled uživa v svetu naš 
predsednik, s tem pa tudi naša država in d ružbe 
na ureditev. 

D . A . 



• Zapis iz zasedanja Zvezne konference SZDL Jugoslavije 

Zavzeto za 
stabilizacijske ukrepe 

Na zasedanju Zvezne konfe
rence S Z D L Jugoslavije, Id je bi
la v sredo, 23. januarja, v Zvezni 
skupščini v Beogradu, je bila tudi 
delegacija Republiške konferen
ce S Z D L Slovenije. Na zaseda
nju smo obravnavali poročilo o 
delu zvezne konference in njenih 
organov ter o oblikah sodelova
nja v letu 1979, pa tudi nadaljnjo 
aktivnost socialistične zveze pri 
uveljavljanju pobude tovariša 
Tita o kolektivnem delu, odgo
vornosti in uvajanje enoletnega 
mandata predsednika ter sklepe, 
spremembe in programske cilje 
statuta S Z D L Jugoslavije. 

Predsednik zvezne konference 
„ T o d o Kurtovič je podal uvodno 

poroči lo o vlogi socialistične zve
ze pri nadaljnji krepitvi samoup
ravnih odnosov naše družbe o 
mednarodni politični situaciji, 
novih vojnih žariščih, oboroženi 

akciji blokovskih sil, ne točnem 
obveščanju in propagandi, ki za
skrbljujoče vpliva na delovne 
ljudi in občane , kar še otežuje 
gospodarsko stabilizacijo. 

Delegati iz republik in pokra
j in so razpravljali o aktualnih 
vprašanjih nadaljnjega razvoja in 
utrjevanju d ružbene vloge socia
listične zveze in njenih nalogah, 
o aktivnosti sekcij in drugih obl i 
kah delovanja v S Z D L za leto 
1980. 

Poudaril i so vlogo socialistične 
zveze pri ukrepih varčevanja in 
ustvarjanja pogojev za ekonom
sko stabilizacijo. V stabilizacij
sko obnašanje se morajo vključi
ti vsi delovni ljudje in občani , 
vsak na svojem mestu, saj bomo 
le tako lahko premagovali teža
ve. N i torej mogoče čakat i na to, 
kaj bodo storili drugi, saj tako 
pos labšujemo stanje. 

Potrebna bo večja povezanost 
družbenih dejavnosti z material
no proizvodnjo, zagotoviti bo 
treba še večjo solidarnost v orga
nizacijah združenega dela za po
dročje socialnega varstva in ugo
toviti, kje so ovire za nadaljnji 
razvoj socialističnih samouprav
nih odnosov. 

Socialistična zveza mora delo
vati in biti prisotna, kjer obrav
navajo in rešujejo vprašanja naše 
d ružbe . Krepi t i mora d ružbeno
poli t ično življenje v vseh sredi
nah, krepiti mora delegatske od
nose, samoupravne odnose, 
enotnost, vplivati na varčevalne 
ukrepe na vseh področj ih naše 
samoupravne družbe . L e z notra
njo enotnostjo in skupnimi priza
devanji bomo kos vsem nalogam, 
ki stojijo pred nami. 

I V A N H R I B A R 

Dogovor o športni 
dvorani 

M e d mnogimi pomembnimi pridobitvami na
še občine v zadnjem času je tudi špor tna dvora
na pri osnovni šoli Frana Albrehta . Špor ta dvo
rana, zgrajena je s sredstvi, k i j ih je združeno 
delo prispevalo preko izobraževalne in telesno-
kulturne skupnosti, je gotovo objekt, k i se 
mu v razmišljanjih o dejavnosti, tako med peda
goškimi kot špor tnimi delavci, namenja največ 
pozornosti. Interes in želja vseh je, da bi bila 
dvorana polno zasedena. Obenem pa, da bi bila 
zagotovljena sredstva za vzdrževanje objekta. 

O b začetku gradnje je prevladovala misel, da 
se bomo o uporabi dvorane pogovarjali, ko bo 
dograjena, oziroma med gradnjo. Pripravljen je 
bil tudi predlog samoupravnega sporazuma, k i 
naj bi določil odnose in medsebojne obveznosti 
med uporabniki in upravljalcem špor tne dvora
ne. M e d razpravo o sporazumu je prišlo do 
nekaterih nesoglasij, k i so bila, kot je bilo ugo
tovljeno na skupni seji, posledica napačnih , pa 
tudi zlonamernih informacij in govoric. Oč i tno 
je, da nekaterim urejeni medsebojni odnosi niso 
najbolj povšeči . 

N a sestanku, na katerem so sodelovali pred
sedniki izvršnih odborov vseh interesnih skup
nosti, direktor šole, predsednik gradbenega od
bora in predstavniki družbenopol i t ičnih organi

zacij so bile vse nejasnosti razčiščene in doseže
no soglasje o vseh pomembnih stvareh. Dogo
vori l i so se, da bo potrebno čimprej oblikovati 
in sklicati koordinacijski odbor za upravljanje in 
izkoriščanje špor tne dvorane, kot je predvideno 
s predlogom samoupravnega sporazuma. Nalo
ga tega odbora bo, da uskladi uporabo dvorane 
in na osnovi izračunanih s t roškov za uporabo 
dvorane v soglasju z uporabniki zagotavlja sred
stva za vzdrževanje dvorane. L e na osnovi čistih 
računov bo m o ž n o zadostiti obema temeljnima 
zahtevama, to je izkoriščenosti dvorane in nje
nemu ustreznemu vzdrževanju. 

Seveda špor tna dvorana ne sme biti namenje
na samo šoli in špor tn im druš tvom. V njej bo 
potrebno poiskati tudi možnost i za organizira
nje določenih oblik rekreacije za delovne ljudi 
in občane . Kamnik pa je s to dvorano postal 
zanimiv tudi za velike klube za organizacijo 
priprav in tekmovanj. 

Take in podobne možnost i , kakor tudi orga
nizacija množičnejših prireditev, kot je bilo si l 
vestrovanje, je potrebno prouči t i tako, da bo 
dvorana tudi v praksi postala za delovne ljudi in 
občane središče špor tnega in d ružabnega življe
nja. 

J O Ž E Z A G O R C 

• Požar v Svilanitu povzročil 10 milijonov škode 

Neprecenljiva 
pomoč delavcev 

Nerazrešena 
vprašanja čistilne 
naprave 

Vzroki požara v Svilanitu 
20. decembra lani, Id je uničil 
večje število statev v tkalnici 
in tako povzročil okrog 10 
novih milijonov dinarjev ško
de, še niso dokončno razjas
njeni. V tovarni menijo, da je 
pri njih nevarnost požara 
stalno prisotna, saj je dovolj 
ena sama električna iskrica, 
Id nastane pri mehanskem lo
mu stroja in pride v stik z 
bombažnim prahom, Id se v 
debelih slojih nabira na sta
tvah. 

Za zaščito je poskrbljeno v 
največji možno meri s števil
nimi gasilnimi aparati. Kljub 
temu izkušnje opozarjajo, za
to v Svilanitu že razmišljajo o 
tem, da bi se v okviru ostalih 
slovenskih tekstilnih tovarn 

skušali povezati z raziskoval
no skupnostjo ali drugo 
ustrezno institucijo, ki bi še 
natančneje obdelala požarno 
varnost. 

Vsi delavci Svilanita so se 
ob tej hudi nesreči zavedali 
nastale škode in škode, ki bi 
jo utegnila povzročiti daljša 
ustavitev proizvodnje. Tako 
vodilni kot delavci iz proiz
vodnje so takoj po požaru žr
tvovali sobote, nedeljo, pa 
tudi kakšno noč, da bi čim 
prej očistili pogorišče in v 
najkrajšem času očistili ter 
usposobili kar največ statev. 
Do danes je usposobljenih že 
tri četrtine od skupaj 110 sta
tev. 

Ob obisku v Svilanitu nam 
je Boris Zakrajšek, vodja 

splošne in kadrovske službe, 
povedal, da bodo skušali na
doknaditi izostanek proiz
vodnje predvsem z večjo de
lovno vnemo vseh delavcev, 
ki so za tovarno pripravljeni 
marsikaj storiti. Zmanjšanje 
proizvodnje bodo skušali 
preprečiti tudi z nabavo no
vih statev in rezervnih delov. 

Pohvala velja tudi nekate
rim drugim delovnim organi
zacijam, predvsem Varnosti, 
ki je ponudila 50 svojih de
lavcev za pomoč pri čiščenju 
in odpravi posledic. Tudi dru
ge tekstilne tovarne so ponu
dile najrazličnejšo materialno 
pomoč za čim prejšnjo od
pravo posledic požara v Svi
lanitu. 

M. JANČAR 

Prvega januarja je potekel 
rok, ko naj bi v Komunalnem 
podjetju Domžale ustrezno sa
moupravno organizirali central
no čistilno napravo občin Dom
žale in Kamnik ter tako odprli 
pot za reševanje problemov -
predvsem finančnih, ki jih doslej 
še niso razrešili. 

O sklopu nerazrešenih vpra
šanj so spregovorili tudi na zad
nji seji našega izvršnega sveta, ko 
so obravnavali poročilo o gradnji 
in financiranju čistilne naprave 
ter o stališčih in predlogih, Id jih 
je k poročilu dodala komunalna 
skupnost naše občine. 

Centralna čistilna naprava v 
Domža lah že od preteklega leta 
redno poskusno obratuje in v 
tem času so odpravili tudi po
manjkljivosti k i so se pokazale 

ob začetku poskusnega obrato
vanja. 

Poleg vprašanja samoupravne 
organiziranosti pa je še vedno 
premalo na tančno pojasnjena 
podraži tev objekta - od nač r to 
vane vrednosti okrog 75 mili jo
nov dinarjev, za katero je dom
žalska občina prispevala 60 od
stotkov, kamniška pa 40 odstot
kov, se je gradnja objekta podra
žila za okrog 12 milijonov novih 
dinarjev. Komunalno podjetje 
Domža le , k i je prevzelo investi-
torstvo, doslej soinvestitorju, to
rej kamniškemu komunalnemu 
podjetju, še ni posredovalo ute
meljitev in ustrezne dokumenta
cije za to podraži tev, pa niti ne 
predloga za pokrivanje razlike. 
O b vsem tem se zapleta tudi pri 
zbiranju sredstev za enostavno in 

NAŠ POMENEK 

Za boljšo energetsko preskrbo 
Skrb za elektroenergetsko 

omrežje v naši občini prav go
tovo ni nepomembno področje 
našega življenja. D r . Albert 
Čebul j , ki pri našem izvršnem 
svetu mentorsko (brezplačno) 
pomaga s svojim znanjem in 
predlogi za izboljšanje preskr
be z e lektr ično energijo, se je 
doslej izkazal kot dragocen so
delavec in snovalec novih načr
tov. V preteklem letu je v na
šem glasilu sam napisal prispe
vek o urejanju nizkonapetost
nega omrežja v starem delu 
Kamnika . Dela so stekla že v 
preteklem letu, zato tudi nje
gov odgovor na vprašanje, kdaj 
bodo predvidoma končana , ni 
bil dolg. 

»Dela pri obnavljanju nizko
napetostnega omrežja v starem 
delu Kamnika so se nekoliko 
zavlekla, ker so bila tudi pr i 
pravljalna dela, ki j ih je moral 
opraviti Kamnik , nekoliko 
daljša od predvidenih in so se 
zaključila novembra lani. Zdaj 

je zima in inštalacijska dela na 
lestvah so v tem času nekoliko 
težja. Delo ovira tudi instala
cijski material, ki v mrazu otr
di. Zato bo delo normalno ste
klo takoj ko se bo otoplilo, 
medtem pa naj bi zagotovili tu
di manjkajoči material, saj za
radi pomanjkanja uvoženih su
rovin kablov v tem času pr i 
manjkuje. Če ne bo nepredvi
denih zapletov,« meni dr. Č e 
bulj, »bodo dela končana do 
junija, torej še dovolj zgodaj, 
da bo mogoče do jeseni urediti 
tudi nekatera pročelja stavb.« 

Več pozornosti kot nizkona
petostno omrežje je bi l v to
kratnem pogovoru z dr. Čebu-
ljem deležen njegov predlog o 
gradnji transformatorske po
staje v Kamniku . 

»V teku je gradnja dvosi-
stemskega daljnovoda D o m ž a -
le -Kamnik za 110 tisoč voltov 
z zelo močnim prerezom, ki bo 
lahko trajno zagotavljala K a 
mniku zadosten dovod zanes

ljive elektr ične energije. Da l j 
novod bo verjetno gotov do pr
vomajskih praznikov, kajti de
lo pri tej naložbi, vredni 25 mi
lijonov dinarjev, poteka delo
ma po zelo zahtevni trasi skozi 
naselja,« je pojasnil gradnjo 
dr. Čebul j . 

O b tej gradnji je dr. Čebul j 
predlagal, naj bi tudi v Kamni 

ku zgradili razdelilno transfor
matorsko postajo. 

»Vprašanje sem postavil na 
seji izvršnega odbora samo
upravne interesne skupnosti na 
preskrbovalnem področju 
Elektro Ljubljana, in sprejet je 
bil sklep, po katerem bodo le
tos pripravili celotno doku
mentacijo za razdelilno trans
formatorsko postajo, gradnja 
pa naj bi se začela spomladi 
prihodnje leto. Priprava doku
mentacije je izredno zahtevna, 
zlasti projektivna, zamotan pa 
je tudi postopek v združenem 
podjetju elektrogospodarstva 
Slovenije, ki bo celotno grad
njo financiralo iz energetskih 
sredstev. 

Široko zasnovana tranforma-
torska postaja bo imela dva 
transformatorja po 20.000 
k V A in bo prikl jučena z dvoj
nim daljnovodom 110 tisoč 
voltov prereza 240 m m 2 A lu-Je 
na 110 tisoč kilovoltne zbiral
nike R T P Domžale . V bližnji 

bodočnost i bo konica Kamnika 
-okrog 13 tisoč k V A . Ker v K a 
mniku ni na obzorju novih veli
kih industrijskih potrošnikov, 
bo moč transformatorjev zado
stovala za veliko let, po potrebi 
pa bo mogoče transformatorje 
zamenjati z močnejšimi. T o so 
rutinske zamenjave, k i ne za
htevajo nobenih predelav v 
transformatorski postaji. Ker 
sta daljnovod in transformator
ja dvojna in za polno moč, bo 
imel Kamnik stalno stoodstot
no rezervo napajanja. V ob
močju postaje (predvsem v 
Podgorju) bodo preuredili tudi 
sedanje proste vode za 20 tisoč 
voltov. 

Gradnja nove razdelilne 
transformatorske postaje K a 
mnik 110/20 k V bo po današ 
njih cenah stala nad 70 milijo
nov novih dinarjev in jo bomo, 
kot rečeno , zgradili iz energet
skih sredstev,« je še poudaril 
dr. Čebul j . 

J . T. 

razšir jeno reprodukcijo in neka
teri uporabniki še vedno negodu
jejo na račun obračunavanja či
ščenja odpadnih voda. 

Izvršni svet naše občine je ob 
navedenih dejstvih ocenil, da so
delovanje med obema komunal
nima organizacijama ni bilo naj
boljše in da sta se pri razreševa
nju vseh vprašanj premalo zave
dali svojega posebnega d ružbe
nega pomena. Znova so poudari
l i , da sta prav Komunalno po
djetje Domža le in Komunalno 
podjetje Kamnik pred komunal
nima skupnostima in d ružbeno
polit ičnima skupnostima D o m ž a 
le in Kamnik prva stična točka 
dogovarjanja in usklajevanja, k i 
bi ga morali obe delovni organi
zaciji zaradi š i rokega d ružbenega 
pomena objekta izpeljati z vso 
odgovornostjo. 

Izvršni svet je podprl tudi 
predloge komunalne skupnosti 
naše občine in sicer, naj K o m u 
nalno podjetje D o m ž a l e čimprej 
predloži dokumentacijo o podra
žitvi objekta, v kateri naj bo tudi 
predlog o višini sredstev, k i naj bi 
j ih za podraži tev prispevali v K a 
mniku. 

T a dokument naj bi spremljal 
tudi ustrezen dokumentiran pro
gram za letošnje leto, o katerem 
bodo razpravljali na skupščini 
kamniške komunalne skupnosti 
in če bo program sprejet v so
glasju z našim izvršnim svetom 
tudi pokri l i svojo ude ležbo za 
razširjeno reprodukcijo iz sred
stev, ki se zbirajo iz prispevka za 
čiščenje odpadnih voda. 

Kamniška komunalna skup
nost nadalje še predlaga, da bi 
morali uporabo sredstev za raz
širjeno reprodukcijo dolgoročne
je opredeliti in predvideti v planu 
za prihodnje s rednje ročno ob
dobje. 

Ponovno pa predlagajo tudi 
ustrezno samoupravno organizi
ranost centralne čistilne naprave. 
Kaj t i sredstva, k i j ih je za grad
njo tega objekta prispevala naša 
občina, bodo kot nepovratna 
prenesli s posebnim aktom na 
centralno čistilno napravo šele 
takrat, ko bo ta ustrezno samou
pravno organizirana. 

•::•< '.s , ; • ; : i . , . i . J . T. 



Nagrajena 
prizadevanja 

Na letošnjem modnem sejmu 
na ljubljanskem Gospodarskem 
razstavišču se je na razstavnem 
prostoru izdelovalcev dekorativ
nega blaga predstavila tudi 
T O Z D Eksperimentalna tkalnica 
mariborskega tekstilnega inštitu
ta. Predstavitev ni ostala neopa-
žena, kajti od modnega sejma 
dalje krasi delovne prostore Ek
sperimentalne tkalnice Kamnik 
najvišje priznanje tega sejma -
Ljubljanski zmaj. Prislužili so si 
ga z novostjo, z dekorativnim 
blagom za notranjo opremo sta
novanj. Pa ne le zaradi lepe tka
nine, ampak predvsem zaradi 
svežega, novega dizajna in še 
uspešnejše kombinacije: najtanj
še blago je namenjeno za zavese, 
nekoliko gostejše tkano blago za 
prte, pregrinjala in podobno ter 
najgostejše za Uazinjenje pohiš
tva - vse troje v enakem vzorcu. 

S to nagarado so v Eksper i 
mentalni tkalnici tudi na mo
dnem področ ju potrdili svojo 
uspešnost . V gospodarjenju jo 
namreč potrjujejo že tri leta, saj 
je v tem času celotni prihodek te 
majhne temeljne organizacije - v 
njej je zaposlenih le petdeset de
lavcev - porasel .za okrog petsto 
odstotkov, tako da je ob koncu 
preteklega leta znašal okrog pe
tintrideset milijonov novih dinar
jev. Predvidevajo, da bo lansko
letni čisti dohodek znašal 17 mi 
lijonov dinarjev in da bodo od 
tega za sklade namenili okrog 7 
milijonov novih dinarjev. Se dru
gače ponazarja njihovo gospo
darsko uspešnost podatek, da je 
v prvi polovici preteklega leta 
znašal dohodek na delavca 174 
t isočakov in če bi bila Eksper i 
mentalna tkalnica uvrščena med 

tekstilce, bi bila po ustvarjenem 
dohodku na delavca med vsemi 
jugoslovanskimi proizvajalci na 
najvišjem mestu. 

Vendar pa v Eksperimentalni 
tkalnici ne izključujejo možnost i , 
da se bodo prav kmalu znašli v 
omenjeni panogi. Ugotavljajo 
namreč , da imajo s Tekstilnim 
inšt i tutom Maribor , v sklopu ka
terega poslujejo kot raziskovalna 
oziroma eksperimentalna temelj
na organizacija j vedno manj 
skupnih interesov. Njihova 
osnovna dejavnost se je namreč v 
zadnjih treh letih usmerila skoraj 
povsem v proizvodnjo blaga za 
notranjo opremo in zato razmiš
ljajo o novi samoupravni organi
ziranosti. 

Z a taka razmišljanja imajo tu
di utemeljitve, saj se bo z nalož
bami, k i j ih želijo uresničiti v le
tošnjem letu, obseg proizvodnje 
povečal za 60 do 70 odstotkov. 
Marca bodo n a m r e č začeli z 
gradnjo nove proizvodno skladi
šče hale, na ložbo, k i je ocenjena 
na petnajst milijonov dinarjev. 
D o oktobra naj bi dobili tudi no
ve stroje, s katerimi bodo lahko 
dosegali še višjo produktivnost in 
seveda večjo proizvodnjo. O b 
tem pogumno načr tujejo , da bo 
celotni prihodek že v letošnjem 
letu porasel na 70 milijonov d i 
narjev. 

Zaradi prostorske utesnjenosti 
v prihodnjem srednje ročnem ob
dobju novih proizvodnih prosto
rov ne načr tujejo , novih naložb 
pa kljub temu ne izključujejo, saj 
bi radi posodobili strojno opre
mo in izboljšali tehnologijo, za 
kar bi potrebovali od 20 do 30 
milijonov dinarjev. Taka poso
dobitev je še toliko bolj nujna, če 

bodo hoteli uresničiti zastavljene 
cilje?- da bi se n a m r e č specializi
rali za proizvodnjo tekstilnega 
blaga za notranjo opremo v maj
hnih serijah, seveda z nekoliko 
višjo ceno, pri čemer naj bi vzor
ce menjali-na osem do devet me
secev. 

S temi usmeritvami za prihod
nje s rednjeročno obdobje je po
vezana še ena velika želja oziro
ma cilj Eksperimentalne tkalni
ce. Ž e nekaj časa namreč zavzeto 
iščejo ustrezen prostor, v kate
rem bi uredili studio za svetova
nje in prodajo notranje opreme 
ter organizirali v sklopu tega tudi 
svetovalno službo. Če ustreznega 
prostora ne bodo našli, se bodo 
verjetno odločili za gradnjo sve
tovalno prodajnega studia ob to
varni. 

Tesnejše sodelovanje pa so že 
zdaj navezali z Rijeka-tekst i lom 
in njihovim študijem, tako da bo
do verjetno že v letošnjem letu 
po zamislih njihovih arhitektov 
opremili nekaj hotelov. 

Zapis o Eksperimentalni tkal
nici ne bi b i l popoln, če ne bi 
nekaj besed zapisali o ljudeh in 
dobrem razumevanju, k i so ga 
stkali v teh letih. Flaktuacije v tej 
temeljni organizaciji, v kateri so 
lani ustanovili O O Z K S in 

I Z S M S , prakt ično ne poznajo kot 
ne poznajo notranjih trenj ali ne
sporazumov. Njihovo enotnost in 
prizadevnost pa najbolje potrju
je dejstvo, da so v preteklem letu 
vsi sodelovali v akciji, k i so jo 
pripravili mladinci. 

Z lopatami v rokah in z mnogo 
dobre volje so se namreč kar sa
mi lotili urejanja parka ob njiho
vi tovarni. 

J A N A T A Š K A R 

Ljubljanskega modnega 
sejma sta se udeležili tudi de
lovni organizaciji Utok in 
Svilanit, ki sta si v modnih 
snovanjih že dodobra učvrsti
li svoje mesto, čeprav sta ob 
močni konkurenci med us
njarji oziroma tekstilci na le
tošnjem sejmu ostali brez 
priznanj. . 

Sicer pa, ali ni prav toliko 
kot priznanje na sejmu vre
dno priznanje potrošnikov, ki 
radi segajo po izdelkih teh 
dveh tovarn? 

Osnovni poudarek (Jtoko-
ve kolekcije za prihodnjo zi
mo je namreč zadovoljevanje 
želja čim širšega kroga po
trošnikov, zato so z boljšo te
hnologijo dosegli kvalitetnej
šo obdelavo usnja, ki ga v 
konfekcijskih izdelkih dopol
njujejo še s krznom, pletivom 
in tekstilom. 

Tudi Svilanit se je s svojo 
kolekcijo kravat, pa nič manj 
s kolekcijo brisač in izdelkov 
iz frotirja na sejmu uspešno 
predstavil, in menda jim je 
priznanje za las ušlo iz rok. 

Polemični prispevki 

Skladen razvoj vseh 
krajevnih skupnosti 

Čeprav sem v zadnjem času 
odmaknjen od dogajanj v samo
upravnih interesnih skupnostih 
občine Kamnik in delegacij kra-
jenih skupnosti Komenda, Moste 
•n Križ, bi rad opozoril na neu
pravičene kritike na račun razvo
ja izobraževanja, PTT in otro
škega varstva v krajevni skupno
sti Komenda. 

Nimam nobenih osebnih inte
resov pri oporekanju kritik v pri
spevku s tem naslovom, saj me
nim, da je dobra in konstruktivna 
Polemika koristna za razmišlja
nje delovnih ljudi in občanov in 
tudi zato, da javno spregovorijo 
0 pravilnostih in nepravilnostih v 
razvoju. 

Prav takšno in podobno kolek-
•ivnejše delovanje članov krajev
ne skupnosti lahko pripomore k 
boljšemu razvoju posamezne 
skupnosti, tudi na špor tnem, pro
svetnem, znanstvenem in ostalih 
Področjih, pri katerih avtor pr i
spevka ugotavlja stagnacijo v nji
hovi krajevni skupnosti. 

Spominjam se zelo dobrih od
nosov in sodelovanja na šport
nem, kulturnem, gospodarskem 
l n prosvetnem področju med 
v semi vasmi, ki so danes razde
ljene na krajevne skupnosti K o 
menda, Križ in Moste. Pogoji za 
'akšno sodelovanje so bili takrat 
V e l i k o težji kot danes, zato ne 
v ' d i m vzroka, da ne bi z malo več 
s , rpnosti in dobre volje sodelo-
V a ' i tudi zdaj. Tudi po razdelitvi 
n a omenjene krajevne skupnosti 
S ( > bilj odnosi, med njimi dobri, 
*ato se mi zdijo kritike glede ne
kakšnega priviligiranega razvoja 

v krajevni skupnosti Komenda 
neutemeljene in tudi v nasprotju 
z besedilom avtorjevega uvodne
ga stavka. 

Avto r prispevka je v uvodu le
po poudaril, da moramo zato, 
ker denarja v občini ni na pretek, 
napraviti takšen plan razvoja v 
prihodnjem srednjeročnem ob
dobju, da bodo sredstva racio
nalno izkoriščena, objekti skup
nega pomena za več krajevnih 
skupnosti pa postavljeni tako, da 
bodo služili občanom krajevnih 
skupnosti, za katero so bili načr
tovani. 

Objekti skupnega pomena za 
krajevne skupnosti Komenda, 
Moste in Križ so prav gotovo šo
la, pošta in otroški vrtec, saj po 
svoji namembnosti služijo vsem 
trem krajevnim skupnostim, ne 
pa samo eni, kot poudarja avtor 
prispevka v svojem uvodu. 

K e r občani vemo, to je pouda
ril tudi avtor polemičnega pri
spevka, da denarja v občini ni na 
pretek, se moramo ob tem dej
stvu zavedati, da ne more vsaka 
krajevna skupnost imeti vseh se
bi oziroma občanom potrebnih 
objektov in z njimi tudi potreb
nih kadrov in ostalega za korist
no in racionalno delovanje. 

Ž e zaradi omenjenih dejstev 
menin, da je bila lokacija našte
tih objektov v Komendi pravilna, 
najmanj pa priviligirana, kar naj 
bi veljalo tudi za ambulanto. 

Avtor prispevka je bil pri pisa
nju gotovo z mislimi v Mostah, 
(Hi koder so mu uhajale samo v 
Komendo. Pozabil pa je vasi kot 

so Vr tače in Komcndska Dobra
va, pri čemer ne posegam v tego
be občanov teh vasi prpd in po 
osvoboditvi. Njihova oddaljenost 
po tako »zavidanja« vredni cesti 
se gotovo ne da primerjati s tisti
mi, za nekatere par odvečnih k i 
lometrov dolgih cest, ki so že ne

kaj časa asfaltirane. 
Otroci in občani Vrtač in K o -

mendske Dobrave so in še pre
magujejo napore na vsakdanji 
poti v šolo, na delo, v trgovino in 
podobno. Posebej v zimskem ča
su, čeprav so enakopravni z osta
limi občani . Ni minilo samo eno 
leto, v katerem so morali otroci 
in drugi občani teh dveh vasi in 
tudi vasi Nasovče, Breg, Klanec, 
Gore in še nekaterih hoditi pre
cej dlje v šolo, službo, v trgovino, 
na pošto in v urade po včasih 
skoraj nemogočih cestah, ko so v 
Mostah že imeli asfalt, trgovino, 
šolo, bencinsko črpalko in še kaj. 

Brez dvoma je bila prizadevna 

in huniana akcija starejših obča
nov, da so zgradili šolo v Mostah, 
pri čemer j ih je spremljala dobra 
misel na mlajše. Nihče j im tega 
ne more oporekati. Nasprotno. 
Men im, da smo j im vsi občani 
hvaležni, kar dokazuje tudi dej
stvo, da so objekti skupnega po
mena treh krajevnih skupnosti v 
neposredni bližini Most. 

O naših novih občanih v no
vem naselju v Komendi pa ni 
potreb skeptičnost . Vs i ti novi 
občani (čeprav vseh osebno ne 
poznam), gotovo niso prišli z 
Marsa, pač pa so naši sodržavlja
ni, ki s trudom gradijo svoje do
move, njihovi prispevki in davki 

od osebnih dohodkov pa se v ok
viru občine prelivajo na področ je 
skupne in splošne porabe. 

Z a varnejši dostop otrok in 
občanov Križa, Gore in morda 
Gmajnice do šole, vrtca in pošte 
v Komendi pa predlagam, da se 
delegati treh krajevnih skupnosti 
na svojih sejah posvetujejo o po
vezavi cest Kr iž -Komenda in K o -
menda-Moste. 

Upam, da z resničnimi dejstvi 
nisem katerega od občanov pri
zadel, pač pa pripomogel k ra
zmišljanju o najprizadetejših, o 
katerih v prejšnjem sestavku ni 
bilo besede. 

P E T E R J U H A N T 

Kdo upravlja z 
našim denarjem? 

Vse SITKS v Sloveniji odvaja
jo določen odstotek sredstev, ki 
jih združujejo vsi zaposleni za 
športno dejavnost, v skupen 
sklad, iz katerega lahko nato po
samezna SITKS najame posojilo 
za izgradnjo športnih objektov. 
To je lepo in prav, lepa je soli
darnost, saj je le redkokatera ob
čina dovolj bogata, da bi lahko 
čisto sama financirala večje 
športne objekte. O načinu zbira
nja sredstev v sklad, o pogojih za 
najetje kredita in za odplačilo 
anuitete smo se lepo dogovorili 
in stvar je kar lepo stekla. Tudi 
Kamničani smo že uporabili del 
sredstev iz tega sklada, saj zbra
na sredstva v tem skladu niso 
tako majhna, gredo kar v nove 
milijone. Postopek za najetje 
kredita je bil dokaj preprost, 
vendar učinkovit: vsaka SITKS, 
ki je kandidirala za posojilo, je' 
naredila prošnjo, elaborat in ute

meljitev., o dokumentih je nato 
razpravljal kreditni odbor in po
sojilo odobril - ali pa ne, kakor 
je pač ocenil upravičenost po
treb. 

K o smo se v Kamniku odločili 
za izgradnjo nove telovadnice pri 
osnovni šoli Frana Albrehta, smo 
tudi zaprosili za posojilo pri tem 
skladu. In smo ga tudi dobili , ter 
kmalu po sklepu kreditnega od
bora že lahko koristili odobrena 
sredstva. 

Omenjeno je že bilo, da zbra
na sredstva v tem skladu sploh 
niso tako majhna. T o je opazila 
tudi naša ljuba banka v Ljubljani 
in vrgla nanje svoje oko. In je 
dala skladu ponudbo: »Dokler se 
vi ne odloči te , kako boste ta de-
naV'uporabili, ga naložite pri nas 
in mi vam bomo ta sredstva ople
menitili tako, da boste lahko 7 

njimi še več naredili.« Lepo in 
poš teno: sklad banki denar na 
čuvanje, ona pa njemu dodatne 
obresti. Seveda je bila taka po
nudba sprejeta. 

V Kamniku smo zato, da bi 
poleg nove telovadnice uredili 
novo ogrevanje tudi za šolo, za
prosili še dodatno posojilo — bo
rih 80 starih milijonov. Pri tem je 
potrebno omeniti, da je bila 
S I T K S samo udeležena pri inve
sticiji, glavno finančno breme 
nosi SIS za i z o b r a ž e v a n j e - d a ne 
bo pomote. Odbor sklada je za
sedal in nam dodatno posojilo 
tudi odobril. Toda, denarja ni
smo mogli koristiti. »Zakaj?« 
smo se spraševali. »Za to , ker ni 
dovolj, da ga odobri odbor skla
da, ampak ga mora odobriti tudi 
banka!« »Pa zakaj banka, saj ta 
denar ni njen, ampak pripada 
skladu, je naš!« Vendar na to 

nismo dobili pravega odgovora, 
pač pa smo morali lepo počakat i 
nekaj mesecev, da so se gospodje 
iz banke sestali in še oni odobrili 
denar, ki nam je bil že odobren. 

Pri vsem tem se kar samo od 
sebe postavlja vprašanje , kako je 
to sploh mogoče , ob naši ustavi 
in zakonih o zd ruženem delu? 
Saj je nekdo drug odločal o de
narju, ki sploh ni bil njegov, tisti 
čigar je b i l , pa je moral lepo po
slušno čakat i , da se je ta nekdo 
drugi blagovolil odločit i . In kaj bi 
bilo, če bi se banka drugače odlo
čila, kakor se je odločil odbor 
sklada? M a r ni čutiti v vsem tem 
tako imenovane in močno krit izi
rane »odtujene centre moči«? In, 
ali se to dogaja samo tu ali pa je 
takih in podobnih primerov več? 
K d o torej upravlja z našim de
narjem? Tisti , ki smo denar dali 
ali pa nekdo drug? 

B O J A N P O L L A K 



Kotiček naših najmlajših 

Naše vrste so čvrste 
Spoznanje, da obrambnih priprav in samozaščitne dejavnosti ne moremo uspešno razvijati in dograje

vati ločeno od samoupravnih socialističnih odnosov in da so njihovi nosilci delovni ljudje in občani, je 
prodrlo v vse življenjske in delovne sredine. In da to niso le napisane besede, so v naši občini potrdile vaje 
enot teritorialne obrambe v preteklem letu, ki so se odvijale maja, takrat smo preverjali usposobljenost 
enot v krajevnih skupnostih in delovnih organizacijah in oktobra, ko je bilo mobilizacijsko preverjanje 
enot teritorialne obrambe. Seveda pa niti pri prvi vaji niti pri drugi ni šlo zgolj za preverjanje sposobnosti 
in znanja, ampak tudi za izpopolnjevanje družbenopolitičnega in kulturnega življenja. Obe vaji sta 
potrdili, da je pripravljenost na taki stopnji, da se lahko enote uprejo morebitnemu sovražniku, da pa 
seveda še obstojajo pomanjkljivosti, ki jih bo treba odpraviti. 

Pri tej skopi oceni ni mogoče prezreti sodelovanja krajevnih skupnosti pri organizaciji vaj, ki je bilo 
več kot zgledno, pa niti prispevka družbenopolitičnih dejavnikov občine, saj so številni družbenopolitični 
delavci z obiskom in delom prispevali k dobremu moralnopolitičnemu stanju v enotah. Da pohvale niso 
kar iz trte zvite potrjuje dejstvo, da so po končanih vajah aktivi številne pripadnike teritorialnih enot 
predlagli za višji čin in da so hkrati podelili posebna priznanja več posameznikom, krajevnim skupnostim 
in drugim. Ne nazadnje je tudi občinski štab teritorialne obrambe ob dnevu JLA prejel srebrno plaketo 
zveze rezervnih vojaških starešin Jugoslavije. 

di izdaje. 
Domači izdajalci belogardisti 

so jih presenetili. Ugasnilo je šest 
mladih življenj, med njimi vsa 
družina Šif. Še na pol žive so jih 
odvlekli k bližnji gozdarski koči, 
jih zmetali na kup in zažgali. 
Streljanje, jok in vpitje je odme
valo od Kamniških planin tisto 
mrzlo zimski jutro. 

Anica Gorjan, sestra Pepce 
Šif, je zvedela za tragedijo od 
domačinov. Vest ji ni dala miru, 
šla je preverit govorice. Sestro je 
spoznala po nogavicah, kijih ji je 
pred tednom odnesla v partizane. 
Nekoliko proč je ležal desetletni 
sin Franc, zadet od rafalov. Ko je 
vzela njegovo glavo v roke, se ji 
je razsula med prsti, njegovi lasje 
so bili raztreseni po snegu. 

Truplo Šif Franca, okrajnega 
sekretarja OF je bilo popolnoma 
razmesarjeno. 

Tudi ta kraj bi moral dobiti 
obeležje, vredno spomina ljudi, 
ki so tu izkrvaveli. 

B. M. 

Pozabljen zločin 
Januarja se spominjam trage

dije v Rudniku pri Radomljah 
leta 1945, ko je okupator zaradi 
izdaje zverinsko pobil borce -
politične delavce kamniškega 
okraja - med njimi sekretarja 

Edvarda Peternela-Tinka. 
Mesec dni kasneje, 6. februar

ja 1945, se je podoben zločin 
ponovil v dolini Korošice, neda
leč od spodnje postaje žičnice na 
Veliko planino - prav tako zara-

Mi smo generacija 
Tita, revolucije in 
miru 

Ž e dve leti obiskujem dnevno 
varstvo v Di jaškem domu v K a 
mniku. Rada sodelujem pri vseh 
proslavah in letos sem na novo
letni prireditvi nastopila kot sne
žinka. Č e p r a v je bila prireditev 
nekoliko krajša kot pretekla leta, 
je bilo vseeno lepo. N a začetku 
so učenci , k i obiskujejo višje ra
zrede, zaigrali lutkovno igrico 
Rdeča kapica. Nato smo zaplesa
le snežinke. 

Vsaka od nas je povedala pe
smico o snegu, zimi in veselju, ko 
otroci p r ičaku jemo dedka M r a 
za. N a koncu smo skupaj z otro
k i , k i so se zbrali na prireditvi, 
tol iko časa peli , da smo dedka 
priklicali . O h , kako debel in lep 
kožuh je imel. Pa belo dolgo bra
do. V knjigi je imel napisano, 
kateri otroci smo bil i pridni do
ma, v šoli, v varstvu, pa tudi to je 
vedel, kdo se rad potepa, nagaja 
mamici in tovarišicam. 

Snežinke smo dedku Mrazu 
pomagale deliti darila, k i j ih je 
pripeljal s seboj. S svojim nasto
pom smo bile zelo zadovoljne, k 
čemur je pripomogla tudi pohva
la učencev in tovarišic. 

Mateja Ipavic, 
3. razred, 

dramsko literarni 
. krožek Dijaški dom 

Vtisi z razstave 
Kulturno življenje je bilo v le

tu, k i se je pravkar izteklo, zelo 
bogato in pestro. Razstava slik 
mojstra Perka je predstavljala 
posebno lep zaključek jubilejne
ga leta. 

Lojze Perko, k i ga Kamničani 
dobro poznamo, je tokrat pred
stavil predvsem novejša dela. 
K a k o prijetno se je preseliti z 
asfalta med mehke barve no
tranjske pokrajine, med čudovi te 
podobe preprostega življenja. 
Slikar nam je pričaral t akšno na
ravo, k i dostikrat neopazno živi 
poleg nas, a je ne znamo opazo
vati. 

M n o g i obiskovalci so dokazali , 
da Kamničani znamo ceniti bo
gato umetn i ško doživetje . In vsa
ka Prekova razstava to nedvo
mno je. 

E m a Kr t , 
literarno novinarski 

krožek, 
O Š Frana Albrehta 

Bila sem snežinka 
D e ž je pljuskal ob okenske po

lice in pločnik. D e ž n e kaplje so 
mi pršile po laseh in mi polzele 
po vratu. Hitela sem po skoraj 
prazni ulici v Dijaški dom na" 
proslavo ob Dnevu republike. 
Sedla sem v svečano ok ra šeno 

jedilnico. Pogled se mi je ustavil 
na jugoslovanskem grbu - kol iko 
drobnih ročic je teden za tednom 
zlagalo zrna, da je nastalo šest 
plamenic, sem modrovala sama 
pri sebi. M i s l i mi je prekinil verz: 

»Tiho od nas ste odšli , tovariši , 
v noč — brez p o v r a t k a . . . « 

Vsaka beseda je zvenela z za
nosom in zavestjo. Čuti la sem, 
kako so mi kožo prepredli mrav
ljinci, stresla sem se. 

Pesem je izzvenela v navduše
nem aplavzu. Spomnila sem se, 
kol iko ljudi se po vojni ni vrnilo 
na svoje domove, odšli so brez 
s l e d u . . . 

Vse to vem iz babičinih besed 
in solza, k i so se j i iskrile v očeh. 
Dobro se še spominjam, kako je 
večkrat prekinila pripoved in si 
obrisala solze. Tud i dedek se ni 
vrnil , vem, zato joče . 

Toda mi mladi lahko doživlja
mo strahote vojne le iz pripovedi 
dedkov in babic, iz knjig. Lahko 
si le žel imo, da se kaj takega ne 
bi nikoli več ponovilo. 

»Andre je , zdaj prvič te poši
ljam na pot, nevarnost in smrt sta 
na preži p o v s o d . . . « 

Zveni verz, k i ga je povedala 
drobna deklica. Partizanski ku

rirji - saj res, kako mladi so bi l i , 
a so že služili svoji domovini, 
modrujem. 

In kako j i s lužimo mi? S knjigo 
v roki , z znanjem in ljubeznijo do 
nje, z zaobljubo, k i smo jo dali 
Ti tu : »Učili se bomo in branili 
domov ino« . 

V naslednji točki so se z recita
lom predstavili srednješolci. Ozr 
la sem se po sosednjih obrazih. 
V s i so napeto spremljali besede 
recitatorjev. Obrazi učencev so 
bi l i zamišljeni. Tud i najmlajši 
Tonček je napeto spremljal pro
gram, čeprav ga ni razumel. Ne 
zaveda se še, kako pomembni sta 
za nas svoboda in neodvisnost, 
kako si prizadevamo ohraniti mir 
v svetu. 

K o sem zapuščala zgradbo d i 
jaškega doma in stopila na ulico, 
sem videla, da se je nebo zvedri-
lo. Kakor da se je zjasnilo ob 
besedah naših učencev, k i so več
krat ponovili : »Tito, branili bo
mo domovino, boril i se bomo za 
mir, tudi mladi bomo hodili po 
tvojih poteh .« 

Biba Šetinc 
8. razred 

dramsko literarni 
krožek, Dijaški dom 

Sneg, ki je zapadel v K a 
mniku, je gotovo še povečal 
željo mnogih šolarjev, da bi 
se počitnice č imprej začele. 
Ljubljanskim in mariborskim 
šolarjem se je ta želja izpolni
la ravno ob pravem času. T o 
da, tudi v Kamniku gotovo 
vsaj še nekaj časa sneg ne bo 
skopnel, da bi mnogim skalil 
in j ih prikrajšal za zimsko ve
selje. 

Čeprav so snežno bele po
ljane zelo vabljive, bo gotovo 
nekaj šolarjev, ki ne bodo na 
snegu preživljali počitniških 
dni. 

Ve l iko j ih bo preživelo po
čitnice tako, kot si j ih želijo 
in tudi načrtujejo. Gotovo 
bodo vplivale na dolžino od
diha šolarjev tudi denarnice 
njihovih staršev, ki so še ve
dno različno velike. K o sem 
poizvedovala med sošolci in 
prijatelji, kam nameravajo 
oditi med počitnicami, sem 
spoznala, da jih bo kljub vse
mu še največ odšlo smučat in 
tudi drsat. Največja želja 
mladih kamniških smučarjev 
je, da bi se lahko smučali na 
Ve l ik i planini, ki bi mnogim 
omogočila vsakodnevno smu
ko, saj je tako blizu Kamni 
ka. Žičnica naj bi začela delo
vati prav v času, ko se bodo 
počitnice iztekale, zato se z 
žalostnimi in tudi jeznimi po
gledi ozirajo proti planini. 

Kako bodo preživeli počit
nice nekateri izmed teh šolar
jev? 

A L E N K A : »Poči tnice 
bom preživela doma. M a l o se 
bom sankala, drugače bom 
tudi brala, gledala televizijo, 
poslušala glasbo. Tudi kitaro 
bom igrala in se še kaj novega 
naučila.« 

M A R K O : »Največ bom 
smučal in to na Krvavcu, še 
raje pa •.' na V e l i k i planini. 
Mogoče bom s starši šel tudi v 
Avstr i jo smučat . Malo se 
bom učil tudi fiziko, zvečer 
pa bom risal ali pa bom sku
paj s prijatelji .« 

T A T J A N A : »Moje počit
nice bodo en sam trening, ker 
sem v državni smučarski te
kaški reprezentanci in moram 
vsak dan trenirati po tri ure. 
K e r sem tudi v času pouka 
veliko zdoma, sem v prostih 
dnevih in večerih najraje sku
paj s prijatelji, da malo po
klepetamo in se zabavamo.« 

V A S O : »Rad hodim v gore 
in tudi med počitnicami bom 
izkoristil čas in odšel z A O 
Mengeš za tri dni v Jalovec 
plezat. Potem bom šel še kdaj 
na gorsko smuko. Kaj bom 
počel v dolini? Hod i l bom na 
treninge za koša rko in se za
baval s prijatelji, pa bo čas 
počitnic hitro minil.« 

M A T E J A G R I L J E 

• Iz življenja in dela krajevnih skupnosti 

Mladi v Podgorju 
vse bolj aktivni 

M l a d i podgorski mladinci, 
kakšnih št ir ideset j ih je, so 
združeni v osnovni organiza
ci j i Z S M S Podgorje. Njihova 
dejavnost je zelo pestra, tako 
da j i m ob sobotah in nede
ljah, ko so več inoma doma, ni 
prav nič dolgočasno. 

O b novem letu so se spo

mnili najmlajših in j im pr i 
pravili prijetno novoletno 
praznovanje: osemdeset 
otrok, starih do deset let, je 
n a m r e č obiskal dedek Mraz 
in j ih obdaril , mladi pa so j im 
pripravili tudi vselo igrico. 
Dar i la je prispevala krajevna 
skupnost. Sicer pa je bila igri

ca poseben dogodek, saj so jo 
odigrali v prenovljenem ku l 
turnem domu. Povedati mo
ramo, da so mladi veliko po
magali pr i obnovi doma. O b 
prostih sobotah so dvorano 
prepleskali, in tako so si pr i 
dobili tudi svojo mladinsko 
sobo. 

Tud i sicer mladi ne držijo 
kr ižem rok. Polni so načrtov. 
Poleg špor tn ih aktivnosti -
ob petkih popoldne se med 
seboj pomerijo v namiznem 
tenisu - bodo letos pripravili 
vrsto predavanj, na katere ra
di pridejo tudi starejši kraja
ni , ustanovili bodo F O T O -
krožek, in kot kaže bodo z 
malo dobre volje mmladinci 
spet zavihali rokave. N a po
mlad bodo n a m r e č s prosto
voljnim delom utrdili banki-
ne ob novi cesti. T o seveda ni 
vse, saj si naloge sproti zada
jajo - tako da mladini letos v 
Podgorju sploh ne bo dolgo
časno. 

I 1 
i , 

B R A N E G O L O B Na sliki: prizor z letošnje novoletne predstave 



PRILOGA ZA DELEGATE - PRILOGA ZA 
Analiza stanja in 
ocena razvojnih 
možnosti Občinske 
raziskovalne 
skupnosti 

Novi zakon o raziskovalni de
javnosti in raziskovalnih skupno
stih nalaga občinskim raziskoval
nim skupnostim nove naloge. 
Svobodno menjavo dela bomo 
odslej uresničevali tudi na nivoju 
občinskih raziskovalnih skupno
sti. Poleg programa, k i ga predla
gajo uporabniki za pokritje svo
jih raziskovalnih potreb, naj bi 
svobodna menjava dela obsegala 
tudi: 

- raziskovalni program obči
ne, k i ga narekujejo njene značil
nosti in interesi, 

- program drugih nalog ob
činske raziskovalne skupnosti, 

- program skupnih nalog, ki 
j ih bomo uresničevali v Razisko
valni skupnosti Slovenije. 

Občinske raziskovalne skup
nosti do sedaj niso združevale 
izvirnih dohodkov. Poleg značil
nosti znanstveno raziskovalnega 
dela, k i pokaže rezultate šele v 
nekaj letih, in zaprtosti O Z D , je 
to eden glavnih vzrokov, da ob
činske raziskovalne skupnosti do 
sedaj še niso resnično zaživele. 

V obdobju stabilizacijskih pr i 
zadevanj bo nujno pospešiti ra
zvojno raziskovalno delo v O Z D . 
Občinska raziskovalna skupnost 
pa bo imela pomembno vlogo 
posebno pri povezovanju tovrst
nih interesov. 

D a bi ugotovili stanje na po
dročju razvojno-raziskovalne de
javnosti v organizacijah združe
nega dela v občini Kamnik , je 
občinska raziskovalna skupnost 
pripravila vprašalnik, na katere
ga je odgovorilo 5 delovnih orga
nizacij od 21, k i j ih je skupnost 
želela proučit i . Izpolnjene anket
ne liste so poslali: D O Stol, T o 
varna usnja, Titan, Svilanit in 
Kemijska industrija Kamnik. 
Anketirane organizacije združe
nega dela zaposlujejo 4997 de
lavcev, k i združuje jo svoje delo v 
23 temeljnih organizacijah zdru
ženega dela in delovnih skupno
stih skupnih služb. V svojem se
stavu imajo 7 razvojnih oddel
kov, 7 tehnoloških oddelkov, 5 
oddelkov konstrukcije, 4 projek
t e , 5 kontrol kvalitete, 5 labo
ratorijev, 4 p re izkuševa lno-me-
™ne laboratorije, 5 strokovnih 
knjižnic, 3 prototipne delavnice 
>n 3 investicijske oddelke. 

Organizacije združenega dela 
s e Povezujejo z raziskovalnimi 
o r ganizaci jami največkrat s po
sredovanjem področn ih razisko
valnih skupnosti. Sodelujejo z 
"•rojem za industrijski inženi-
n n g Iskra ter z Zavodom za pro
duktivnost dela v Ljubljani , k i 
lun nudita usluge pri izboljševa
nju organizacije dela in uvajanju 
znanja v proizvodnjo. O prodaji 
svojega znanja kamniških orga
nizacij združenega dela do sedaj 
skoraj ne moremo govoriti, do
govarjajo pa se o tem z nekateri-
m i deželami v razvoju. 

V razvojnih oddelkih anketira
nih organizacij združenega dela 
jf Z a P ° s l e n i h 27 delavcev z viso-

° izobrazbo, 12 z višjo in 34 s 
**ednjo; skupaj dela v razvojnih 
" ^ e l k i h 73 delavcev, občasno 
v J e zaposlenih z razvojno razi-
* 0 v a l n i m i nalogami še 82 delav-

?*v> od tega z visoko izobrazbo 
1 delavcev. 

^ s e anketirane organizacije 
r u ž e n e g a dela imajo pravilnike 

o nagrajevanju inventivnega 
dela. 

Iz kadrovske sestave razvojnih 
oddelkov je moč ugotoviti, da je 
število delavcev zadovoljivo. Po 
izobrazbeni strukturi pa je moč 
sklepati, da so ti delavci zaposle
ni predvsem v tehnoloških oddel
kih in laboratorijih. T u d i v naj
večjih organizacij združenega 
dela v občini ni močnih razvojno-
raziskovalnih enot z zadostnim 
številom raziskovalcev, k i bi se 
ukvarjali z dolgoročnim razvo
jem D O . Na jpomembne j ša sti
mulacija za strokovnjake pa je 
prav stabilnost njihove strokovne 
usmeritve in možnost i strokov
nega izpopolnjevanja. 

Ker večina naših delovnih or
ganizacij nima ustreznih razvoj
nih programov, plačujejo svoj 
prispevek za raziskovalno dejav
nost za tistega, k i ve, kaj hoče , in 
k i se vključuje v oblikovanje 
skupnega programa na ravni R a 
ziskovalne skupnosti Slovenije. 

Občinska raziskovalna skup
nost je organizirana podobno kot 
druge samoupravne interesne 
skupnosti družbenih dejavnosti v 
v občini . Skupščina je enodo
mna, sestavljena le iz uporabni
kov, saj v občini nimamo razi
skovalnih organizacij v smislu za
kona o raziskovalni dejavnosti in 
raziskovalnih skupnostih. O d 42 
delegatskih mest j ih ima združe
no delo 24, krajevne skupnosti 
pa 18. 

Vsebina dela delegatov ni po
vsem opredeljena, niso dovolj 
seznanjeni in vključeni v razvoj
no in inovativno dejavnost svoje 
organizacije združenega dela, n i 
ti ne v raziskovalno dejavnost 
področn ih raziskovalnih skupno
sti in Raziskovalne skupnosti 
Slovenije. 

Raziskovalno dejavnost načr
tujemo v občini: 

- v okviru lastnih organizacij 
združenega dela ter drugih orga
nizacij in skupnosti v občini , 

- v okviru občinske razisko
valne skupnosti, 

- v okviru posebnih razisko
valnih skupnosti in 

- na ravni Raziskovalne skup
nosti Slovenije. 

Organizacije združenega dela, 
druge organizacije in skupnosti 
načr tuje jo raziskovalno dejav
nost v svojih temeljih planov. 
Raziskovalno dejavnost, k i se 
izvaja v okviru raziskovalne 
skupnosti, načr tuje jo in usklaju
jejo s temi skupnostmi. 

Občinska raziskovalna skup
nost pripravlja delovni program, 
v katerem zajema pospeševanje 
raziskovalne dejavnosti v občini, 
pospeševanje inovacijske dejav
nosti in program raziskovalnih 
nalog v okviru občine , za katere
ga bi se sporazumele O Z D za 
skupno financiranje. 

Posebne raziskovalne skupno
sti načr tuje jo raziskovalno de
javnost v okviru svoje panoge, 
skupno z organizacijami združe
nega dela, ustanoviteljicami po
sameznih skupnosti, izvajalci 
svojega področ ja in v sodelova
nju z Gospodarsko zbornico. R a 
ziskovalna dejavnost je treba na
črtovati v obl iki projektov z ja
sno postavljenimi cilji in naloga
mi. Služiti mora predvsem tehno
loškemu razvoju panog. 

Raziskovalna skupnost Slove
nije načrtuje skupni raziskovalni 

program, k i obsega: raziskave 
nacionalnega pomena (predvsem 
humanis t ično zgodovinske zna
nosti, družboslovje , biomedici-
na), temeljne raziskave vseh po
dročij ter raziskave geoloških in 
surovinskih virov. Program R a z i 
skovalne skupnosti Slovenije se
stavljajo uporabniki in izvajalci 
po tripartitnem načelu: predstav
niki uporabnikov, predstavniki 
izvajalcev in predstavniki druž
benopol i t ične skupnosti. T a 
skupni program je treba ponuditi 
podpisnikom ob sporazumih o 
temeljih planov. 

Občinska raziskovalna skup
nost Kamnik bo v obdobju 
1981-1985 izvajala naslednji 
splošni program: 

1. Ugotavljanje in opredelje
vanje potreb in interesov po razi
skovalni dejavnosti v občini v 
stalnem stiku z razvojnimi služ
bami združenega dela, krajevni
mi skupnostmi in samoupravnimi 
interesnimi skupnostmi. 

2. Usmerjanje raziskovalnih 
pobud z razčlenjevanjem razi
skovalnih potreb, njihovim us
klajevanjem in pritegnitvijo 
ustreznih raziskovalcev. 

3. Informiranje delavcev, de
lovnih ljudi in občanov o razisko
valni dejavnosti, pomembni za 
razvoj občine , z objavljanjem 
člankov v občinskem glasilu in z 
drugimi sredstvi obveščanja. 

4. Pospeševanje uporabe razi
skovalnih dosežkov v praksi z 
'vključevanjem visoko izobraže
nih strokovnjakov v proizvodno 
delo. 

5. Organiziranje in pospeše
vanje samoupravnega sporazu
mevanja o zagotavljanju sredstev 
in merilih za vrednotenje razi
skovalnih dejavnosti z vestno 
pripravo sej skupščin občinske 
raziskovalne skupnosti. 

6. Populariziranje raziskoval
ne dejavnosti med delovnimi 
ljudmi in občani s prirejanjem 
odprtih razgovorov v organizaci
jah združenega dela o dosežkih 
njihovih raziskovalno razvojnih 
prizadevanj. 

7. Spodbujanje množične in
ventivne dejavnosti s sprejema
njem in izvajanjem ustreznih 
sporazumov v T O Z D in podelje
vanjem javnih priznanj inovator
jem. 

8. Spodbujanje znanstvene 
misli med mladino z razpisova
njem primernih nalog in spisov o 
pomembnosti raziskovalne de
javnosti. 

Vse temeljne organizacije 
združenega dela, organizacije 
združenega dela in samoupravne 
interesne skupnosti v občini mo
rajo v s rednje ročnem programu 
opredeliti razvojne cilje, razisko
valne potrebe in raziskovalni 
program, k i ga bo organizacija 
izvajala sama ali preko izvajal
skih institucij. Raziskovalni pro
gram mora biti tematsko in f i 
nančno opredeljen. Iz teh pro
gramov bo občinska raziskovalna 
skupnost skušala izoblikovati tu
di raziskovalni program občine". 

Osnutek odloka o 
splošnih pogojih in 
vzajemnih 
razmerjih med 
etažnimi lastniki 

Osnutek odloka je na predlog 
Samoupravne stanovanjske 
skupnosti obravnaval izvršni svet 
občinske skupščine Kamnik 22. 
januarja 1980. Delegati zbora 

združenega dela in zbora krajev
nih skupnosti ga bodo obravna
vali na naslednji seji skupščine 
februarja. 

1. člen 

S tem odlokom se določajo 
splošni pogoji ter pravice in ob
veznosti koristnikov in imetnikov 
pravice uporabe posameznih de
lov stavb in zemljišč, ki tem stav
bam pripadajo, njihova vzaje
mna razmerja ter okvirno določa 
način uporabe in vzdrževanje de
lov stavb, ki služijo stavbi kot 
celoti ali samo nekaterim njenim 
posameznim delom. 

2. člen 

Etažna lastnina se pridobi in 
preneha na način in pod pogoji, 
ki veljajo za pridobitev in prene
hanje lastninske pravice in pravi
ce uporabe na nepremičninah v 
družbeni lastnini. V etažni lastni
ni so lahko posamezna stanova
nja in posamezni poslovni pro
stori. 

3. člen 

Na skupnih delih stavb v etažni 
lastnini, ki služijo stavbi kot celo
ti ali njenim posameznim delom 
(temelji, glavne stene, podst reš
ja, pročelja, stopnice, hodniki, 
dvigala, e lektr ično, kanalizacij
sko, vodovodno in telefonsko 
omrežje , sušilnice perila, streha, 
klet, napeljava za ogrevanje, 
svetlobni jaški, dimniki in dru
go), imajo vsi etažni lastniki 
skupno trajno pravico uporabe, 
če je stavba v družbeni lastnini, 
če je stavba v zasebni lasti, so ti 
deli njihova skupna lastnina. 

4. člen 

N a skupnih delih stavbe, ki 
služijo samo nekaterim posamez
nim delom stavbe in so z njim 
funkcionalno povezani (posebna 
vhodna vrata, stopnišče, hodniki, 
dimniki , naprave za kurjavo, dvi
gala, podstrešni in kletni prosto
ri , terase, predelne stene med 
dvema stanovanjema) imajo 
etažni lastniki teh posameznih 
delov stavbe skupno trajno pra
vico uporabe, če je taka stavba v 
družbeni lastnini, oz. so ti deli 
njihova skupna lastnina, če je 
stavba v zasebni lasti. 

5. člen 

Z a skupne dele stavbe v etažni 
lastnini se štejejo tudi naprave, 
ki so namenjene skupni rabi ene 
ali več stavb ne glede na to, kje 
so nameščene (skupna kotlarna, 
parkirni prostori itd.), če z njimi 
ne gospodari komunalna ali 
kakšna druga O Z D . 

6. člen 

Če stoji stavba v etažni lastnini 
na zemljišču v družbeni lastnini, 
imajo etažni lastniki skupno traj
no pravico uporabe na zemljišču, 
na katerem stoji stavba in na 
zemljišču, ki je potrebno za nje
no redno rabo. 

V primeru, da je stavba v etaž
ni lastnini na zemljišču, na kate
rem je lastninska pravica, je 
zemljišče, na katerem stoji stav
ba in zemljišče, ki je potrebno za 
njeno redno porabo, skupna last
nina lastnikov posameznih delov 
stavbe. 

Spremembe etažne lastnine 
imajo za posledico tudi spre
membe pravice na delih stavb, ki 
služijo stavbi kot celoti oz. pravi
co do zemljišča, na katerem stav
ba stoji. 

7. člen 

Etažni lastniki sklenejo po
godbo o vzajemnih razmerjih v 
mejah splošnih pogojev, določe
nih z zakonom oz. s tem odlo
kom, s katero določijo način 
upravljanja stavbe, način upora
be in vzdrževanja. 

8. člen 

Etažni lastniki so dolžni pri
spevati k s t roškom za vzdrževa
nje skupnih delov in naprav stav
be v sorazmerju z vrednostjo nji
hovega posameznega dela stav
be, glede na skupno vrednost 
stavbe, ki je razvidna iz načrtov 
zgradbe in se to razmerje določi 
sporazumno z Samoupravno sta
novanjsko skupnostjo občine 
Kamnik. 

9. člen 

Etažni lastniki stavbe, katera 
je v upravljanju SSS občine K a 
mnik, morajo na podlagi poseb
ne pogodbe, sklenjene s SSS ob
čine Kamnik, prispevati k stro
škom za investicijsko vzdrževa
nje stanovanjske hiše, s troške za 
tekoče vzdrževanje skupnih de
lov in naprav, stroške za revitali
zacijo skupnih delov in naprav, 
stroške upravljanja sklada stano
vanjskih hiš ter skupnih delov in 
naprav v stanovanjski hiši. 

Če so vsa stanovanja v stano
vanjski hiši v etažni lastnini posa
meznih občanov, se etažni lastni
ki dogovorijo o stroških za vzdr
ževanje skupnih delov stavbe s 
posebno medsebojno pogodbo v 
smislu določil tega odloka. 

10. člen 

Poleg stroškov upravljanja in 
gospodarjenja s stavbo in vzdrže
vanja skupnih delov in naprav 
morajo etažni lastniki plačevati 
vse stroške v zvezi z obratova
njem stanovanjske hiše, s troške 
komunalnih in individualnih ko
munalnih storitev na način kot to 
urejajo veljavni predpisi. 

1 1. člen 

V primeru spora ali nesoglasja 
med etažnimi lastniki imetniki 
pravice uporabe in SSS občine 
Kamnik, odloča pristojno sodišče 
v nepravdnem postopku. Če se 
etažni lastniki in SSS občine K a 
mnik oz. hišni svet ne morejo 
sporazumeti o višini stroškov za 
vzdrževanje, določenih po tem 
odloku in drugih predpisih, lahko 
vsaka prizadeta stranka zahteva s 
tožbo pri pristojnem sodišču do
ločitev stroškov. 

Dokler nepravdni postopek ni 
p ravnomočno končan, je dolžan 
etažni lastnik plačevati akontaci
je stroškov v višini kot jo določi 
sodišče z začasno odločbo ob 
prejemu zahteve za določitev teh 
stroškov. 

12. člen 

Vsak lastnik posameznega de
la stavbe lahko uporablja posa
mezne dele sam ali pa jih odda v 
uporabo komu drugemu. 

13. člen 

Etažni lastnik je dolžan na nje
govem posameznem delu stavbe 
sam zagotoviti popravila na svoje 
stroške, zlasti v primeru, če je to 
nujno potrebno, da se odvrne 
škoda za posamezni del stavbe 
drugega etažnega lastnika ali 
skupni del stavbe. 

V skladu z gradbenimi predpisi 
smejo etažni lastniki na svoje 

stroške prezidavati posamezni 
del le v primeru, če s takim prezi-
davanjem ne posegajo v pravice 
drugega etažnega lastnika ali 
skupne pravice vseh etažnih last
nikov stavbe. 

14. člen 

Etažni lastniki uresničujejo 
svoje pravice upravljanja nepo
sredno na zboru stanovalcev, v 
hišnem svetu ter prek delegatov 
zbora stanovalcev krajevnih 
skupnosti v zboru uporabnikov 
skupščine Samoupravne stano
vanjske skupnosti občine K a 
mnik. 

15. člen 

V skladu s samoupravnim spo-, 
razumom o ustanovitvi Samo
upravne stanovanjske skupnosti 
občine Kamnik lahko prenesejo 
etažni lastniki na posameznih de
lih stavbe pravico oddajanja in 
gospodarjenja na Samoupravno 
stanovanjsko skupnost občine 
Kamnik. 

16. člen 

Etažni lastniki so dolžni plače
vati tudi predpisane davke in 
druge dajatve od svojih posa
meznih delov. 

Vknjižba e tažne lastnine v 
zemljiški knjigi se izvede v skla
du z določili zakona o pravicah 
na delih stavb. 

17. člen 

T a odlok začne veljati 8 dan 
po objavi u Uradnem listu S R 
Slovenije. 

Iz dela izvršnih 
odborov SIS 
I Z V R Š N I O D B O R O B Č I N S K E 
R A Z I S K O V A L N E S K U P N O 
STI se je sestal 16. januarja 

Predsednik je člane odbora 
seznanil s prizadevanji za nadalj
nji razvoj d ružbenoekonomskih 
odnosov in samoupravne organi
ziranosti v občinskih raziskoval
nih skupnostih. 

Odbor je obravnaval tudi ana
lizo stanja na raziskovalnem po
dročju ter smernice za pripravo 
srednjeročnega plana raziskoval
ne dejavnosti za obdobje 
1981-1985. Smernice bodo de
legati skupščine občine razisko
valne skupnosti sprejemali na 
naslednji seji. 

SIS za RTC Velika 
planina 

Iniciativni odbor za usta
novitev Samoupravne interesne 
skupnosti za Rekreacijsko-turi-
stični center Vel ika planina, ki se 
je sestal 18. januarja, je sprejel 
program razvoja Velike planine 
v letu 1980 ter v naslednjem 
srednjeročnem obdobju. Člani 
odbora so razpravljali tudi o vse
bini samoupravnega sporazuma 
o ustanovitvi samoupravne inte
resne skupnosti. 

D a bi uspeli uresničiti program 
razvoja Vel ike planine v letoš
njem letu, bo potrebno akcijo za 
ustanovitev interesne skupnosti 
zelo pospešiti , saj bo k sporazu
mu moralo v letu 1980 pristopiti 
najmanj 50 podpisnikov, da bo 
samoupravna interesna skupnost 
lahko začela z delom. 



Misli ob četrti reviji 
pihalnih orkestrov 

Počastitev našega največjega praz
nika - D N E V A R E P U B L I K E - je 
bila v znamenja nastopa štirih p i M -
uih orkestrov občine D o m ž a l e in Ka
mnik. Kalnima skupnost Kamnik -
•jej gre tudi priznanje za tako uspelo 
kulturno prireditev - je z uresničeva-
njem zamisli te skupne manifestaciji' 
obeh sosednjih občin izpričala občut
no mero organizacijske sposobnosti, 
tehtne zrelosti pri izbiri umetniške 
viebiut programa, umerienosti glede 
dolžine trajanja, in ne nazadnje tudi 
prazniku primernega hi tekočega vo
denja, ki Je bOo tokrat v varnih rokah 
slavistke kanrakarr gimnazije prof. T i 
ne R O M Š A K . Poleg slavnostnega go
vora prtdstiMaa O Z S Z D L Kamnik 
in borca N O V Nandeta Vode ta, Id je 
sledil mogočnim akordom državne in 
začasno se ne povsem »uradne« slo
venske himne, je bil celotni dve ari 
trajajoči program izpolnjen z nastopi 
vseh štirih pihalnih orkestrov. Prav ta 
nastop je predmet tega zapisa, ki ga 
ponujam tako nastopajočim godbeni
kom kot poslušalcem in ostalim obča
nom v presojo. 

Dejstvo, da je potekala proslava v 
znamenju revije, zahteva od zapisa, ki 
ne želi ostati na ravni gole kronike, 
nekoliko resnejši, rekel bi kritični pri
stop. Ne nazadnje tudi v želji, da ja
sno zabeležimo in priznamo napre
dek, ki smo ga imeli priliko poslušati 
in občudovati , a tudi pomanjkljivosti 
in nedoslednosti, ki jih bo potrebno v 
resnem nadaljnjem delu odstraniti in 
izboljšati. 

Posebno priznanje gre preseneče
nju, ki so ga nastopajoči ansambli pri
pravili ne ravno številnemu, a zato 
hvaležnemu poslušalstvu, in sicer za 
pripravljenost in sposobnost, da se 
oddalje od neke poprečne - rekel bi 
»tradicionalne« vsebine, značilne za 
nekdanje pihalne godbe ali po doma
če »plehmuzike«, ki se je v predvojni 
in tudi povojni polpretekli dobi zrcali
lo v bolj ali manj dognanem igranju 
koračnic in prigodnih skladb za razne 
slovesnosti, ali »potpourijev« te ali 
one zvrsti ponarodelih ali pa ljudsko 
obarvanih pesmi, popevk in temu po
dobnih skladbic. 

Nič takšnega, kar bi nas spominjalo 
na to »tradicionalno nalogo pleh mu-
zikc«. na tej reviji. 
Mogoče je prav v nepoznavanju te 
novo dosežene kvalitete nastopajočih 
pihalnih teles in s tem v bojazni, da bo 
celoten program sestavljen iz bolj ali 
manj si podobnih in enakih skladb, pa 
tudi v bojazni o prenasičeni glasnosti 
zvoka v zaprtem prostoru, kar naj bi 
po mnenju nekaterih celo prispevalo 
k »nag lušnos t i« . . . iskati osnovne 
vzroke komaj zadovoljivega obiska, 
saj je bila dvorana, ki z lahkoto nudi 
prostora preko 400 poslušalcem, le 
polovično napolnjena. 

Ob nakazani in za vse nastopajoče 
ansamble značilni novi in obetajoči 
kvaliteti pa velja zapisati, da so še 
razlike v doseženi težavnosti, a tudi 
izvedbeni stopnji posredovanih 
skladb. S skladbami lažje težavnostne 
stopnje se je predstavil številčno naj
šibkejši pihalni orkester iz Moravč, 
središča »Male Rusije« kot smo med 

N O V radi imenovali ta predel dom
žalske občine. Orkester, ki deluje šele 
sedem let ima nedvomno to enkratno 
prednost, da izhaja iz muzikalnega 
okolja, ki je naklonilo razvoju naših 
pihalnih orkestrov Gvida Učakarja, 
enega najvidnejših slovenskih in jugo
slovanskih pihalcev, godbenikov, vo
jaškega dirigenta in nedvomno naj-
plodovitejšega avtorja številnih pri
redb in kompozicij za pihalne godbe. 
Z predstavitvijo dveh njegovih pri
redb: Venčka partizanskih in Za goro, 
ter Polzerjeve Uverture k Planiki so 
nam posredovali sicer ne pretirano za
htevne, a vendar z izrednim posluhom 
in natančnostjo pripravljene skladbe. 
Z veščo roko dirigenta Mira Capudra, 
je suvereno vodeni orkester zapustil 
dojem številnih odlik, čistosti zvoka, 
zadovoljivo vodenih in izpeljanih 
glasbenih stavkov, primerno, vendar 
še vedno v nekoliko ozke meje zaprto 
dinamiko, ter oči tno mero amaterske 
zagnanosti in navdušenosti. 

Kdo med občani obeh občin vsaj po 
imenu ne pozna pihalnih godb iz 
Mengša, Domžal in Kamnika? 

Pihalna godba iz Mengša se tako 
kot domžalska že približuje stoletnici 
svojega obstoja. Ustanovljeni v prvih 
letih naših Čitalnic in slovenskega 
preporoda, sta skupno v dobi čitalni-
ških kulturnih bojev sodelovali z na
prednimi skupinami v predaprilski Ju
goslaviji, prispevali svoj pomemben 
delež v N O V , zlasti pa v povojnih 
letih. 

Čeprav se v tem zapisu omejujem 
zgolj na ocenjevanje nastopa na tej 
reviji, ne morem mimo dejstva, da so 
vse tri godbe že v preteklih desetletjih 
slovele ne le v domačih krajih, pač pa 
tudi sirom Slovenije in izven njenih-
meja. Kakorkoli že nenehno poudar
jamo, da so napredek in uspehi vezani 
na sposobnost, zagnanost, voljo in 
prizadevnost godbenikov oziroma čla
nov orkestrov, si nihče med nami ne 
more predstavljati solidnosti in uspeš
nosti brez dobrega in sposobnega 
umetniškega vodje. In res, nihanje v 
kvaliteti je bilo in je tudi še danes 
vedno odvisno od sposobnosti kapel -
nika, kot smo nekdaj radi poimenova
li sedanjega dirigenta. Tako si recimo 
godbe v Mengšu brez starega Liparja, 
ki je s košatimi brki in dirigentsko 
palico desetletja in desetletja vodil in 
učil Mengša ne, ne moremo predstavi
ti. Isto velja za Domžalčane , kjer se je 
desetletja razdajal oče sedanjega diri
genta Toneta Juvana, pa tudi za Ka
mnik, kjer so največje uspehe in na
predek doživljali pod Čehoma Janač-
kom in kasneje Ulmanom, pred vojno 
pa pod Vidmarjem, bolj poznanim 
pod imenom Ciber. 

Tako se je tekom desetletij dela 
povsem razumljivo dogajalo, da je 
kvaliteta posameznih ansamblov ni
hala. Vzponi so bili značilni za obdob
ja, ko je bilo umetniško vodstvo v 
dovolj trdnih in sposobnih rokah, ko 
je bila prisotna politika nenehnega 
kadrovanja in načrtnega izobraževa
nja novih in mlajših godbenikov, in ob 
pogojih, ko je bila splošna družbena 
klima dovolj ugodna in naklonjena 
razvoju te zvrsti glasbene umetnosti. 

ETA - ŽIVILSKA INDUSTRIJA 
KAMNIK 

potrebuje za opravljanje svoje dejavnosti 
večje število delavk 

Osebni dohodek od 5000 do 6000 din 

Vse zainteresirane vabimo, da se zglasijo v kadrovskem 
oddelku delovne organizacije, kjer dobijo tudi podrobnejše 
informacije. 

Komisija za delovna razmerja pri 

Zavodu za usposabljanje invalidne mladine 
v Kamniku 

objavlja prosta dela in naloge 

1 snažilke 
- za čiščenje domskih in šolskih prostorov. 

Delo se združuje za nedoločen čas s polnim delovnim časom. 
Vloge sprejema kadrovsko-socialna služba zavoda 15 dni po 
objavi. 

Dandanes ko smo z ustanavljanjem 
Samoupravnih interesnih skupnosti za 
kulturo dobili družbena telesa, ki tako 
materialno kot splošno družbeno 
skrbe za ugodne pogoje in delovanje 
in se je spričo tega močno razmahnila 
tudi dejavnost pihalnih orkestrov. 

V Kamniku, kjer je pihalna godba v 
zadnjem desetletju doživljala po
membne amplitude oživljanja in živo-
tarjenja, je v zadnjih dveh letih, po 
prihodu novega dirigenta čutiti napre
dek. Godba se je vključila v okvir 
Solidarnosti. S kadrovanjem novih, 
mlajših godbenikov, ki se jim posveča 
predvsem poznani in sposobni diri
gent Leander P E G A N in ob pospeše
ni zavzetosti zunanjih družbenih fak
torjev, zlasti Kulturne skupnosti, sto
pa kamniški ansambel ponovno na 
vzpenjajočo se pot številčnosti in kva
litete. 

Čeprav je bila pozornost poslušal
cev vseskozi na tisti dostojni in kultur
ni ravni, ki dopušča sodelovanje med 
izvajalci in avditorijem in ki ne nazad
nje omogoča interakcijsko nastajanje 
poleta in zanosnosti nastopajočih, ne 
gre zamolčati izjemnega navdušenja 
in odobravanja, ki so ga s svojim mu-
ziciranjem pripravili Domžalčani . In 
kako tudi ne? Nikice Kalodjere »Bit
ka na Neretvi«, skladba ki jo pozna 
dobršen del Jugoslavije iz filma, ki 
opisuje eno naših najslavnejših epo
pej iz N O B , je bila zaigrana z vso 
dolžno pieteto na eni, a tudi vso po
trebno vehementnostjo, odločnostjo 
in jasno vsebino na drugi strani. 

Svojo kvaliteto so potrdili še z od
lično izvedbo odlomka iz ročk opere 
HA1R, s skladbo, ki je povsem na
sprotna prvi. 

Če torej odštejem Kolditzevo pri
redbo ruskih pesmi pod naslovom 
»Kjer teče Volga«, ki navkljub prese
netljivi izvedbi ne spada v isto težav
nostno stopnjo, je potrebno povsem 
jasno povedati, da je bil nastop Dom-
žalčanov za dobro stopnjo pred ostali
mi in da so se s tem zelo tesno pribli
žali tistim pihalnim orkestrom, ki lah
ko mirno in s samozaupanjem častno 
nastopajo kjerkoli doma ali v tujini. 

Pihalna orkestra Mengša in Kamni
ka sta se predstavila s skladbami teko
če, s prijetno in poprečnemu ušesu 
dopadljivo glasbeno, vendar izbira 
kompozicij z izjemo dveh, Zanderje-
vega Žvrgolenja pri Kamničanih in 
Ruizovega Amorja pri Mengšanih, ni 
segla preko tiste ravni, ki je lastna 
vsem orkestrom poprečne kvalitete. 

Oba, številčno kar impozantna or
kestra, se ponašata s prijetno uigra-
nostjo, dobrimi in zanesljivimi vstopi, 
čisto izvedbo težavnejših glasbenih 
stavkov, dobro solistično kantileno ter 
dokaj solidnim in impresivno zadovo
ljivim dinamičnim niansiranjem, s ka
terim uspeta na trenutke zelo dobro in 
ustrezno obarvati tudi tiste glasbene 
stavke, ki so sami po sebi monotoni ali 
pa celo povsem nebarvito prazni. 

Prijetno so me presenetili sposob
nosti in kvalitete nekaterih orkrstra-
šev, ki se odlikujejo z res dobrimi in 
presenetljivo natančnimi in čistimi na
stavki, nekateri pa tudi širokimi in 
spevnimi linijami celih muzikalnih 
stavkov, kar nas na trenutke že spo
minja na mojstrsko dovršenost. 

V zaključku tega zapisa bom naštel 
nekaj predlogov, ki spričo že doseže
ne kvalitete lahko spodbude realni in 
potrebni kvalitetnejši vzpon. 

Orkestrom, zlasti pa Kulturnim 
skupnostim priporočam nabavo dveh 

novih povsem avtonomnih instrumen
talnih skupin: krilovk, kometov in tub 
na eni ter saksofonske grupe na drugi 
strani. Uvajanje prve skupine bi omo
gočila nove kvalitetne vzpone in zlasti 
širši izbor skladb, ki jih s sedanjimi 
trobentami, ventilnimi pozavnami in 
helikoni zaradi narave teh eksploziv
nih instrumentov ni moč zadovoljivo 
in partituram ustrezno izvajati. Na 
drugi strani pomeni uvajanje saksofo
nov možnost igranja tistih opernih in 
splošno orkestralnih del, za katere v 
poprečju smatramo da pihalnim orke
strom sploh niso primerna. Uvajanje 
teh dveh skupin je spričo resnosti dela 
in načrtnosti, ki se ji vsi ansambli že 
posvečajo povsem upravičeno, še več, 
vodi jih -tudi k moderniziranju te 
zvrsti glasbene umetnosti in sicer v 
smer, ki jo že nekaj desetletij ubirajo 
naši učitelji - pihalni orkestri Nizo
zemske, znani mojstri tovrstne glasbe
ne reprodukcije. Ta modema in dalj-
noročna usmeritev bi ostala neuresni
čena če istočasno ne bi pridobivali 
ustreznih godbenikov - instrumentali-
stov, zlasti iz vrst glasbene mladine. 
Jasno je torej, da se morajo za te cilje 
angažirati tudi glasbene šole, verjetno 
v obliki in obsegu kot v Domžalah in 
Mengešu, kjer celo predavatelji sode
lujejo kot godbeniki-instrumentalisti 
teh orkestrov. 

Nekdaj neenotna uglasitev je pred
stavljala tisto prepreko, ki je desetlet
ja dolgo onemogočala kakršnekoli 
skupne manifestacije. Danes doseže
na enotnost viden predpogoj, da se 
poleg Simfoničnega orkestra Kamnik-
Domžale , prične pojavljati novo 
skupno telo obeh občin in to telo, ki 
more ob vztrajanju v prikazani načrt
nosti in sposobnosti, ob dirigentskih 
osebnostih s katerimi razpolaga, in se
veda ob usmeritvi, ki jo že v načelu l 
predlagam, predstavljati eno od vi-j 
dnih in kvalitetnih oblik sodelovanja! 
obeh občin na kulturnem področju, j 

Kot nepopravljivi optimist vidim! 
prav v tem tudi drugo obliko sicer »led 
kulturne narave«, ki bo v marsičem! 
pomagala pri lomljenju obojestrtin-' 
skih pomislekov, ki večrat zavirajo in 
ponovno zavirajo sodelovanje na dru
gih področjih družbene in gospodar
ske aktivnosti. Kajti konec koncev se 
je potrebno zavedati, da smo ob sicer? 
zgodovinski, kulturni in gospodarski1 

upravičenosti dveh občin en sam go
spodarski prostor, in to prostor izje-| 
mnih komparativnih prednosti in veli-j 
kih možnosti , ki jih bo moč realiziran; 
le ob tesnem in prijateljskem sodelo-j 
vanju, dogovarjanju in zlasti oboje-' 
stranskem razumevanju na vseh po
dročjih naših aktivnosti. 

M G R . C E N E M A T I Č I Č 

Zapuščenim knjigam 
svetlejša prihodnost 

»Ravno že drugo leto teče, ko 
spravljamo v red barbarsko raz
dejano knjižnico in rešujemo, 
kar je še o s t a l o . . . « Tako se je 
začelo pismo p. t. Glavnika refe
rentu pri ministrstvu za znanost 
in kulturo v Ljubljani in z njim že 
pred tridesetimi leti tudi prva 
prošnja za pomoč pri obnovitvi 
frančiškanske knjižnice v Ka
mniku. 

Vendar pomoč ni prišla. Prete
klo leto smo preživljali Kamniča-
ni v znamenju 750-letnice mesta 
in prav ta obletnica naj bi hkrati 
pomenila tudi obnovitev kultur
no zgodovinskih spomenikov in 
preučevanje zgodovine našega 
mesta, kamor prav gotovo sodi 
tudi stara knjižnica. 

Prvi zapisi o Frančiškanski 
knjižnici p. Donata Valvasorja 
(sin pisatelja Valvasorja) segajo 

v leto 1490, ko je bila ustanov
ljena. Knjižnica je bila v večji 
sobi v prvem nadstropju do ob
novitve samostana. Strokovna 
knjižnica je bila posebej v dru
gem nadstropju. Obe knjižnici 
š tejeta skupno 10.000 knjig in 
brošur , zato ni čudno , da je bila 
nekdaj to druga največja franči
škanska knjižnica v Sloveniji. 
, H u d udarec je knjižnica doži

veta med drugo svetovno vojno, 
ko jo je okupator barbarsko oro
pal in razdejal, čeprav so med 
vojno večje število knjig razdelili 
med občane , da bi tako preprečili 
njihov žalosten konec. M e d tato
vi so spoznali tudi barona Zoisa, 
daljnega potomca Žige Zoisa, ki 
je naropal štiri velike zaboje 
knjig, katere so Nemci rabili za 
manufakturno blago. Po vojni je 
bil del samostana nacionaliziran, 

tako je knjižnica izgubila pro
stor. 

»Danes je pritličje in prvo 
nadstropje nacionalizirano, dru
go nadstropje pa je last samosta
na, vendar je stanovanjska skup
nost tu naselila stranke. Ze lo si 
prizadevamo, da bi ljudje spoz
nali žalostno podobo naše knjiž
nice, pa tudi, da bi dobili vsaj del 
odvzetih samostanskih prosto
rov, kjer bi si lahko uredili spo
dobno knjižnico. Obljube o sko
rajšnji vrnitvi bivše samostanske 
knjižnice so prinesle novo teža
vo. Strokovnjaki so si ogledali te 
prostore, vendar so prevlažni in 
slabo zavarovani, zato bi bila 
najboljša možnost , če bi knjižni
co uredili v drugem nadstropju, 
kar pa ovira stanovanjska skup
nost, ki je tu naselila s t ranke,« 
mi je pripovedoval pater Matej 

Papež, predstojnik frančiškan
skega samostana v Kamniku . 

Lansko leto je kamniški Muzej 
zaradi pomanjkljivega sl i
karskega gradiva in na prošnjo 
Kulturne skupnosti ocenil knjiž
nico in tudi slike v prostorih sa
mostana. M e d njimi so tudi dela 
znanih baročnih slikarjev Met-
zingerja, Motbasa, Koželja. M e d 
na jpomembnejša knjižna gradiva 
gotovo velja uvrstiti Dalmatinov 
Pentatevh iz leta 1578, Dalmati
novo Bibl i jo iz leta 1584, 
Schoenlebnovo delo Carniolia in 
Valvasorjevo Slavo Vojvodine 
Kranjske iz leta 1689. Knjižnica 
hrani tudi star, redek rokopis ko
ralne melodije, ki sodi po mne
nju glasbenika dr. F . Ačka v čas 
nekako od 8-11 stoletja. 

Kl jub tako bogati zbirki redkih 
izdaj in slik je bila knjižnica dol
ga leta prepuščena usodi. Čeprav 
so knjižne police še vedno stis
njene druga poleg druge, čeprav 
se na ovitkih še vedno nabira 
prah, vlaga, umazanija in mrčes, 
ki uničuje liste in bi bilo mnogo 
slik potrebno restavrirati, se je 
nekaj le začelo premikati. Pred
sedstvo Občinske konference 
S Z D L je dalo pobudo, da bi pri
dobili v stavbi primeren prostor 
in bi se končno lotili popisa knjig 
in restavriranja slik, ki bi bili pod 
določenimi pogoji dostopni tudi 
občanom, š tudentom. V nasled
njih letih bi naj knjižnico do
končno uredili, s stanovanjsko 
skupnostjo pa bi se dogovorili, 
da bo stavbo v celoti popravili. 
Predlagana je bila tudi ureditev 
vrta za samostanom. Vendar bo 
potreben še dogovor tudi s stano
valci, da bi vsaj delno izpraznili 
prostor, namenjen za knjižnico. 

Načrti so vel iki , potrebno bo 
veliko dela in dobre volje, da bo 
lahko frančiškanska knjižnica 
upravičeno nosila ime po sinu 
našega slovitega pisatelja Valva
sorja. Upamo lahko, da se bo 
dolgoletna želja p. Mateja o ure-:, 
jeni .knjižnici končno izpolnila,, 
prav, gotovo pa je to tudi želja 
številnih Kamničanov. , 

M A T E J A O R I L J C 



Kazniva dejanja naraščajo 

Vedno bolj se nam mudi 
Sodeč po zbranih podatkih za 

področja javnega reda in miru, 
kaznivih dejanj in prometnih ne
sreč za vse leto 1979, bi na hitro 
lahko ocenili, da je stanje na teh 
področjih že nekaj let zapovrstjo 
Precej nespremenjeno. Opažamo 
nekatera odstopanja na posa
meznih področjih, vendar ta od
stopanja niso kritična. 

Na področju javnega reda in 
miru ugotavljamo, da je bilo pre
krškov sicer manj kot leto po
prej, število kršiteljev in podanih 
Predlogov sodniku za p rekrške 
Pa več. Število »okajenih« krši
teljev je iz leta v leto v rahlem 
Porastu, kar velja tudi za prete
klo leto. 

Pred enim letom smo ugotav
ljali, da število kaznivih dejanj 
upada, tokrat pa moramo žal 
ugotoviti, da je število kaznivih 

dejanj v letu 1979 znatno raslo v 
primerjavi z letom poprej. 

Število prometnih nesreč se 
giblje v mejah leta 1978, čeprav 
je treba poudariti, da j ih je še 
vedno znatno preveč. Res so pro
metne nesreče v letu 1979 terjale 
manj življenj kot leto poprej, pa 
je to kaj slaba tolažba. Prav na 
področju prometne varnosti, 
predvsem pa pri vzgoji voznikov 
bo potrebno storiti precej več kot 
dosedaj, saj je med vzroki pro
metnih nesreč daleč na prvem 
mestu (če že ne skoraj edini) člo
veški faktor. 

JAVNI R E D IN MIR 

V nadaljevanju bomo skušali v 
številkah prikazati stanje na vseh 
treh področj ih za leto 1979 v pri-

Pričelo se je! 18. januarja je ob 16. uri na cesti Kamnik-Motnik v 
vasi Potok zapeljal s ceste voznik tovornjaka Janez P. iz Podgorja in 
se zaletel v hišo. Posledice te prometne nesreče so bile tako hude, da 
je voznik poškodbam podlegel na kraju nesreče. 

merjavi z letom 1978 (podatki za 
leto 1978 so v oklepaju). 

V letu 1979 so miličniki napi
sali 307 (316) predlogov sodniku 
za p rekrške zaradi kršitev javne
ga reda in miru, v katerih so v 
postopek predlagali 401 (272) 
kršitelja. Največ prekrškov je bi
lo storjenih pod vplivom alko
hola in v gostinskih objektih -
125. 

Gostilnam sledi ulica - 82, sta
novanja - 49, samski domovi -
37 itd. Največ kršitev reda in mi 
ru je bilo v K S Kamnik , kjer je 
največja koncentracija prebival
stva in tudi gostinskih lokalov ni 
malo. 

M e d kršitvami reda in miru 
prednjači nedostojno vedenje in 
kaljenje nočnega reda, sledi pa 
drzno vedenje s pretepi, pi janče
vanje itd. 

Glede na starost je bilo med 
kršitelji največ starih nad 25 let -
190 (137), sledijo občani od 21 
do 25 let - 128 (89) in tisti do 21 
let starosti - 83 (35) od katerih 
12 starih do 18 let. 

Na Postaji milice je bilo do 
iztreznitve pridržanih 55 (63) 
oseb, 47 posameznikov pa je bilo 
na postaji zadržanih do pomiri
tve, nato so j ih napotili domov. 

Povečano število kršilcev jav
nega reda in miru ne pomeni po
slabšanja stanja na tem področ 
ju , pač pa kaže na doslednejše 
delo miličnikov. 

K A Z N I V A D E J A N J A 

Število kaznivih dejanj se je v 
letu 1979 znatno povečalo . N a 
tem področju smo kljub uveljav
ljanju in podružbl janju d ružbene 
samozašči te po številu kaznivih 
dejanj na ravni leta 1975, pa če

prav smo za leto 1978 ugotavlja
l i , da so tovrstna dejanja v upa
danju. Lan i je bilo na območju 
občine storjenih 256 (205) kaz
nivih dejanj, med katerimi pre-
dnači jo tatvine - 66 (70), sledijo 
vlomi - 51 (40), ponarejanje 22 
in seveda kraja koles, goljufije -
10 (6) itd. 

V znatnem porastu je mladin
sko pres topniš tvo na tem po
dročju, saj so delavci milice v 
lanskem letu obravnavli kar 41 
mladoletnih oseb zaradi različnih 
kaznivih dejanj. Poudariti pa ve
lja, da je bila velika večina mla
doletnih prestopnikov iz drugih 
občin. 

Tako nam narekuje precej več 
dela in osveščanja na področju 
d ružbene samozašči te , kamor 
spada tudi varovanje d ružbenega 
in zasebnega premoženja . 

P R O M E T N A V A R N O S T 

Lani se je na območju občine 
Kamnik pripetilo 116 (122) pro
metnih nesreč , v katerih je bilo 
poškodovanih 117 (156) oseb, 6 
(8) oseb pa je zaradi posledic 
prometne nesreče izgubilo življe
nje, med njimi 3 pešci, 1 kolesar, 
1 sopotnik in 1 voznik. M e d po
škodovanimi je hude poškodbe 
dobilo 53 (78) oseb, lažje pa 64 
(72) oseb. V prometnih nesrečah 
je bilo udeleženih: 104 osebni 
avtomobili , 4 avtobusi, 16 tovor
nih avtomobilov, 12 koles z mo
torji, 10 motornih koles itd. 

M e d poškodovanimi je bilo 
največ voznikov motornih vozil -
52 (60), sledijo sopotniki — 33 
(38), pešci - 23 (39) in kolesarji 
15 (17). 

Največ prometnih nesreč se je 
pripetilo na relacijah K a m n i k -

Uničen »fičko* in telesne poškodbe voznika so posledice ene od 
prometnih nesreč v letošnjem letu. Pripetila se je 14. januarja na 
cesti Moste-Brnik v bližini Nasovč. 

D u p l i c a - D o m ž a l e - 30 (27), C r -
n ivec-Kamnik-Jeprca - 23, K a -
m n i k - M o t n i k - L o č i c a - 20 (10), 
na mestnih ulicah 10 (10) itd. 

M e d 14. in 23. uro se je pripe
tilo 72 prometnih nesreč , med 
05. in 14. uro 41 prometnih ne
sreč, 3 prometne nesreče pa so se 
pripetile med 23. in 05. uro. 

M e d vzroki prometnih nesreč 
je na prvem mestu neprimerna 
hitrost, sledi nepravilno prehite
vanje, nepravilno vključevanje v 
promet, vožnja pod vplivom al 
kohola, izsiljevanje prednosti in 
drugo. A l k o h o l je kot večni 
spremljevalec števila prometnih 
nesreč ostal na če t r tem mestu kot 
v letu 1978. 

Pr i kontroli prometa so milič
niki dobili za volanom kar 196 
(114) takih voznikov, k i so 
upravljali motorno vozilo pod 
vplivom alkohola in bodo morali 
svoja vozniška dovoljenja za ne
kaj časa shraniti pr i pristojnem 
organu (razen tistih, k i vozijo 

brez vozniških dovoljenj, pa ob 
pomoči alkohola), čeprav neka
terih tudi to ne zadrži , da se ne b i 
podali na vožnjo. 

Poleg tega so delavci milice 
podali 724 predlogov zaradi krši
tev cestno prometnih predpisov, 
1817 voznikov so mandatno kaz
novali, preko 4000 voznikov pa 
je bilo opozorjenih zaradi manj
ših prekrškov. 

Omenit i moramo tudi to, da je 
Postaja milice v lanskem letu po
sredovala pri 5 gorskih nesrečah , 
8 nesrečah pri delu, 3 utopitvah, 
5 samomorih in 16 požar ih . 

Tako je zakl jučena lanskolet
na bilanca za nekatera področ ja , 
k i so del varnostnih razmer na 
območju občine Kamnik . Prav s 
tem delom varnostnih razmer pa 
ne moremo in ne smemo biti za
dovoljni. Vrsta na nas vseh in na 
slehernem posamezniku je, da 
stvari obrnemo na bolje. 

M A J 

Planinci ne 
poznamo počitka 

Koledarsko leto se je izteklo. 
Pa se malce ozrimo nazaj in na
redimo obračun svojega dela. 
Sproti ni bilo mogoče poročati, 
saj nas je narava tako vabila s 
svojimi čari, da se jim nismo mo
gli odreči. Nobena pot nam ni 
bila pretežka, nobena strmina 
prehuda! Kolikor več truda smo 
morali vložiti, toliko večja je bila 
sreča in ponos, ko smo stali viso
ko med oblaki in zrli širjave pod 
seboj. Pa nežno gorsko cvetje -
kdo bi se ga mogel nagledati! 
Srečni bi bili, ko ne bi nobena 
r ° k a nepremišljeno segla po 
njem! 

Imeli smo trinajst eno in dvo
dnevnih izletov. Udeležili smo se 
zimskih spominskih pohodov na 
Stol in Porezen. Zrli sinje morje 
z vrha Nanosa! Ponosni smo stali 
na očaku Triglavu in strmeli nad 
, ePotami Zlatorogovega kralje
stva. Pot nas je vodila po najviš
jih vrhovih naših Kamniških pla-
"in, od Grintovca, preko Planja
ve in Konja. Prehodili smo tudi 
Pfecejšen del Zasavske planinske 
P° 1 ': Zasavsko goro, Čemšeniško 
Planino, Partizanski vrh, Kal, 
Mrzlico, Kopitnik, Gore. Na po-
"tiad bomo obiskali še Kum, Bo-
" ° r , Lisco, Kumrovec, kjer je te-
^ zibel našega ljubljenega vodi
telja Tita. Lepo je bilo tudi v 
Palovčah, saj smo se neugnano 
'grali in se sladkali s pečenim ko
n j e m . Zadnjo nedeljo v no
vembru smo šli še na Janče, od 
k ° d e r je čudovit razgled na ve-
" e c Kamniških planin, Karavank 
"> Julijcev Ni pa nam bila všeč z 
^Padki markirana pot, saj želi-
^ ° Planinci čisto naravo (nabrali 
|n»o d V e stvari, ki ne sodijo 

l a )- V očiščevalni akciji na Grin-

tovcu, spomladi letos, smo na
brali pet vreč odpadkov - našim 
ljudem resnično manjka srčne 
kulture. 

Ponosni smo tudi na svoj pra
por, ki smo ga razvili ob krajev
nem prazniku Kamniške Bistrice, 
9. junja lani. Z njim smo se ude
ležili shoda planincev na Boču in 
svečanosti pri odkritju spomin
skega obeležja v Slevem. 

V tem letu nas je 20 opravilo 
tečaj za gorske stražarje. Naša 
naloge je, da na vsakem koraku 
čuvamo naravo in k temu navaja
mo tudi druga! 

Uredili smo parkirišče pri 
spodnji postaji Kokrške žičnice. 
Mladi rod bi se moral še bolj 
vključevati v take akcije in po
magati graditi svojo prihodnost. 

Naj povemo samo še to, da nas 
je na šoli 162 vključenih v pla
ninske vrste, vodita pa nas neu
trudna mentorja Marija in Lado 
Golob. 

Mladi planinci 
iz Stranj 

Bogatejša dejavnost SKG 

17. decembra 1979 je bila volilna konferenca ženskega 
pevskega zbora »Solidarnost« Kamnik , na kateri smo izvol i l i 
nov izvršni odbor, nadzorni odbor, odbor za disciplinsko komi
sijo ter č lane za centralne organe. 

Po delovnem poročilu predsednika ženskega pevskega zbora 
»Solidarnost« je stekla živahna razprava z eno samo žel jo; da 
b i z vestnim in marljivim delom dosegle še boljše uspehe, 
pridobile več možnost i za posredovanje našega dela ter pove
čale pretok informacij z organizacijami, k i načrtujejo kulturne 
dogodke v občini in izven nje. 

J E L E N A K U R E T 

O b ustanovitvi delovne orga
nizacije Stanovanjsko in komu
nalno gospodarstvo pred štirimi 
leti je bilo poleg stanovanjskih in 
komunalnih dejavnosti sprejeto 
tudi, da bo v njenem sklopu or
ganizirana služba za projektira
nje in izdelavo urbanist ične in 
druge tehnične dokumentacije v 
sodelovanju s pooblaščeno orga
nizacijo za izdelavo urbanis t ične 
dokumentacije za kamniško ob
čino. Vendar pa je prostorska 
utesnjenost onemogoči la organi
zacijo te dejavnosti. 

K e r pa se bo Stanovanjsko in 
komunalno gospodarstvo kmalu 
preselilo v nove prostore, se po
nuja možnos t za razširitev oziro
ma tvorno dopolnjevanje njiho
ve dejavnosti. Zbor delavcev 

S K G je že pred dobrim letom 
sprejel sklep, da delovna organi
zacija razširi svojo dejavnost na 
izdelovanje vseh vrst tehnične 
dokumentacije za visoke in nizke 
gradnje ter določena dela s po
dročja urbanist ičnega planiranja. 
Na svoji zadnji seji je soglasje k 
osnutku dopolnitev in sprememb 
sklepa o pooblastitvi delovnih 
organizacij za opravljanje stro
kovnih zadev s področja urbani
stičnega planiranja dal tudi naš 
izvršni svet. 

Prav gotovo velja dopolnjeva
nje dejavnosti S K G pozdraviti, 
saj sodi med prizadevanja, da bi 
občani in združeno delo lahko 
urejali potrebno dokumentacijo 
na enem mestu. 

Stanovanje, kakršnokoli, 
takoj kupim v Kamniku v 
bloku. Ponudbe na uredniš
tvo Kamniškega občana, Ka
mnik, Japljeva 6 pod šifro 
»Gotovina« 

Martin Lipov-
šek, Prapreče 6, p. Laze v 
Tuhinju prepovedujem vož
njo z vsemi vozili po moji 
parceli št. 617 k. o. Hrušev-
ka. Kdor ne bo upošteval 
prepovedi, ga bom sodno 
preganjal. 

Lipovšek Martin 

Novo leto v domu 
upokojencev 

Za uvod v praznovanje Nove
ga leta so nas 27. decembra obi
skali učenci 4. in 5. razreda 
osnovne šole Frana Albrehta pod 
vodstvom Marije Reba in Ivanke 
Učakar in nam pripravili kulturni 
program z igricami in glasbenimi 
točkami s harmoniko in kitaro. 
Nastopil je zborček z otroškimi 
pesmimi. Bili so razgibani, ljubki 
ter so prinesli med nas svežino, 
da smo se prijetno razvedrili. Po
sebna pozornost so bila njih da
rilca, vsakemu od nas z ljubezni
jo pripravljena v obliki čestitk z 
lutkami snežakov in bonboni. 
Oskrbovanka Marija Korenč se 
je zahvalila s skromnim šopkom 

obema tovarišicama za trud, ki 
sta ga imeli ob pripravi progra
ma, in obenem otrokom, da so ga 
tako lepo izvedli. 

Naslednji dan nas je razveselil 
Študentski pevski zbor iz Kamni
ka. Zapel je več pesmi pod vod
stvom prof. Arčbnove, tudi šo 
pek narodnih, začenši s pomla
dansko o mačicah, ki so že sple
zale na vrbinje - kot v obet novih 
pomladnih dni. Sledile so še dru
ge prikupne pesmi, narodne in 
tudi šaljive. Ni manjkalo niti pe
smi izza meje, ki so bile darilo 
rojakom onkraj Karavank. Tudi 
tokrat so odšli mladi pevci s svo
jo pesmijo na bolniški oddelek. 

Za lepo izvajani koncert, za opti
mizem, ki so ga nam prinesli in 
srečo ob poslušanju mladih gla
sov, smo se vsem izvajalcem pri
srčno zahvalili. 

Nato je bila v Domu upoko
jencev novoletna slavnostna ve
čerja - kot vedno ob prazničnih 
prilikah, s kulinaričnimi dobrota
mi, ob pogrnjenih mizah, in z 
dobro voljo. 

Za konec smo dobili od kra
jevne skupnosti in krajevnih 
konferenc S Z D L Kamnik, raz
košno obloženi darilni košari, ki 
sta bili razveseljiva zadnja točka 
našega večera. 

M A R I J A L A V R I Č 



Bodočnost naše košarke 
Košarkaški klub Kamnik je 

novembra in decembra organizi
ral občinsko prvenstvo starejših 
pionirk in pionirjev. Ekipe ŠŠD 
osnovnih šol so se med seboj po
merile dvokrožno. Na tekmah se 
je pokazalo, da je v kamniški 
občini veliko košarkaških talen
tov. 

Pri pionirkah so zmagovalke in 
občinske prvakinje dekleta O Š 
Toma Brejca. Prepričljivo so 
zmagale v vseh šestih srečanjih. 
Drugo mesto je zasedla ekipa O Š 

Stranje, k i je že nekaj let med 
najboljšimi pionirskimi ekipami 
kamniško-domžalske regije. 
Tretja je bila ekipa O Š Komen-
da-Moste, četr ta ekipa O Š Frana 
Albrehta . 

Prav tako kot pionirke šole 
Toma Brejca, so fantje osnovne 
šole Komenda-Moste osvojili 
prvo mesto s šestimi zmagami. 
Drugo mesto so si priigrali fantje 
O Š Frana Albrehta , tretje O Š 
Stranje in če t r to O Š Toma 
Brejca. 

N a slovesnem zaključku pr
venstva 22. decembra je organi
zator podelil pokala zmagoval
cem, ostalim ekipam pa diplome. 
Poleg tega je košarkaški klub po
delil priznanji najboljši strelki in 
najbol jšemu strelcu. Največ ko
šev pri pionirkah je dosegla M I 
L E N A K L E M E N C O Š Stranje. 
Pr i fantih je po doseženih koših 
in igri prednjačil Florjan C iba -
šek, O Š Komenda-Moste. 

Košarkaški klub Kamnik je pr
venstvo izpeljal v zadovoljstvo 

vseh ekip, mladi sodniki so dobro 
opravili svoje delo. Pionirji pa 
niso pokazali le veliko košarka
škega znanja, ampak tudi disci
plino in špor tnega duha. Najbolj
ši dve ekipi v obeh kategorijah 
sta si izborili mesti v finalnem 
tekmovanju najboljših šest ekip 
osnovnih šol kamniško-domžal 
ske regije. Tretje uvrščeni ekipi 
imata še možnos t uvrstitve v f i 
nalno skupino s kvalifikacijami. 

S R E Č O L A H 

Po poteh 
partizanske 
Jelovice 

Spomin na Dražgoško bitko v 
naši republiki vsako leto obudi
mo z več prireditvami, k i v Sel
ško dolino privabijo množico 
udeležencev. Pohoda po poteh 
partizanske Jelovice se je letos 
udeležilo tudi naše planinsko 
druš tvo. Č e p r a v so bile smeri po
hoda različne, je bi l cilj vseh po-
hodnikov Dražgoše . 

Naše planinsko druš tvo se je 
odločilo za pohod iz smeri »iz 
Soteske« . Tako smo se 13. ja
nuarja zjutraj skupaj s Stranjani 
odpeljali do Soteske pri Bohinj 
ski Bel i . O b 10. uri dopoldne 
smo krenili na pot, k i se je takoj 
v začetku strmo vzpela. Vendar 
smo polni moči hitro napredova
l i . Po dveh urah hoje po snegu in 
soncu smo prispeli do brunarice, 
kjer smo dobili malico. Po krat
kem poči tku smo nadaljevali pe
šačenje po prelepi pokrajini in 
po poldrugi uri prispeli v D r a ž 
goše in se tu udeležili proslave. 
Vsak ude leženec pohoda je dobi l 
spominsko značko in po ogledu 

spomenika v Dragošah smo se 
vrnili domov, polni vtisov o revo
lucionarni preteklosti našega na
roda in uspelem pohodu. 

S L A V I P O G A Č A R 

Občinsko 
sindikalno. 
tekmovanje s 
serijsko zračno 
puško 

V Kamniku se v vseh športnih 
panogah vsako leto pomerijo tu
di ekipe in posamezniki, k i so 
zbrani v okviru sindikalnih orga
nizacij. N a teh prireditvah mno
žično nastopajo tudi člani sindi
katov, k i niso aktivno vključeni v 
razne špor tne organizacije. Z a 
marsikoga je to prvo doživljanje 
tekmovalne napetosti, borbeno
sti in kratkotrajno srečanje s pr i 
jatelji in sodelavci izven zidov 
delovnih organizacij in ustanov. 

Sindikalne igre so že v marsikom 
prebudile željo po akt ivnejšem 
udejstvovanju v športni rekreaci
j i . S tem je namen sindikalnih 
iger tudi delno dosežen. Vredno
te, k i j ih prinaša špor tna rekrea
cija, naj bodo čimbolj pr ibl ižane 
delavcu - občanu . 

V strelstvu so se sindikalne 
ekipe pomerile v nedeljo, 25. de
cembra. Skromno šes tmes tno 
zračno strelišče občinske strelske 
zveze, k i je bila tudi organizator 
tekmovanja, je bilo zasedeno od 
8 ure zjutraj pa tja do poznega 
nedeljskega popoldneva. N a 
strelni črti se je zvrstilo 64 posa
meznikov oziroma 11 moških in 
5 ženskih ekip. Predstavnik ob
činskega sindikalnega sveta Slav
ko Š U Š T A R je v prisotnosti in 
dobrem razpoloženju najvztraj
nejših predal priznanja in pokale 
OSS Kamnik najbolje uvrščenim 
ekipam in posameznikom. 

R E Z U L T A T I EKIPNO: 

Člani: 
1. mesto T I T A N I, 863 krogov; 
2. mesto S T O L I, 857 krogov; 3. 
mesto K I K I, 837 krogov; 4. me
sto S T O L II, 793 krogov; 5. me
sto T I T A N II, 778 krogov; ,6. 
mesto K I K II, 765 krogov; 7. 
mesto U T O K , 758 krogov; 8. 
mesto E T A , 699 krogov; 9. me
sto S O Kamnik I, 550 krogov (4. 
tek.); 10. mesto Z A R J A , 448 
krogov (3. tek.); 11. mesto S O 
Kamnik II, 221 krogov; (2 tek.) 

Članice: 
1. mesto T I T A N , 472 krogov; 2. 
mesto U T O K , 452 krogov; 3. 
mesto K I K , 423 krogov; 4. me
sto S O Kamnik, 389 krogov; 5. 
mesto S T O L , 387 krogov 

P O S A M E Z N O : 

Člani: 
1. mesto Bojan B U R J A , T I 
T A N , 182 krogov; 2. mesto M a r 
jan R E P I Č , K I K , 179 krogov; 3. 
mesto Mi lenko J A N E Ž I Č , T I 
T A N , 177 krogov; 4. mesto Ivan 
P E R Š I N , T I T A N , 175 krogov; 
5. mesto Peter B E R T O N C E L J , 
S T O L , 175 krogov 

Članice: 
1. mesto Francka P E R Š I N , T I 
T A N , 164 krogov; 2. mesto M a 
rija P O D G O R N I K , U T O K , 160 
krogov; 3. mesto D o m a J U R I Č , 
T I T A N , 158 krogov; 4. mesto 
Majda P I R Š , U T O K , 155 kro
gov; 5. mesto Julka F L E R I N , 
T I T A N , 150 krogov 

Ivan P E R Š I N 

Ob zaključku 
nogometnega 
prvenstva 

Jesenski del nogometnega pr
venstva je prinesel dober nogo
met. V s a moštva v špor tno tek-

V Kamniku sicer ni ledu, bil pa je pred petdesetimi leti, kot je 
razvidno iz fotografije, ki nam jo je posredoval Ignac Košak iz 
Maribora. Hokejisti so se v Kamniku fotografirali v sezoni 1928/29. 
Menda so se pomerili s celovškim KACin izgubili 12:1, beljaški klub 
pa premagali z rezultatom 4:2. Na sliki sta tudi dva Kamničana: 
Stergar (deveti z leve) in Stuzzi (šesti z leve). 

OSNOVNI ORGANIZACIJI 
SINDIKATA 
DOMA UPOKOJENCEV 
KAMNIK 

Podpisana Francka Tavčar se toplo zahvaljujem osnovni 
organizaciji sindikata upokojencev D o m a upokojencev K a 
mnik, za podarjeni znesek, k i so ga namenili v slovo moji mami 
Marjet i Urbančič , Dragomelj 18, ob njeni smrti, in ga poslali 
O n k o l o š k e m u inšti tutu. Obenem se prisrčno zahvaljujem tudi 
osebju kuhinje za prelepo cvetje in izrečeno sožalje. Še enkrat 
lepa hvala! 

F R A N C K A T A V Č A R 
Kamnik , januar 1980. 

movalnem delu in rekreaciji so 
igrala dovolj borbeno in tudi na 
dovolj visoki tehnični ravni. Pr
venstvo ni bilo v celoti zakl juče
no, saj so nekatera srečanja zara
di slabega vremena prestavili na 
spomladanski del. 

V kamniško-domžalsk i pionir
ski ligi so prvo mesto s tremi več 
odigranimi tekmami osvojili 
igralci V I R T U S A , k i so v vsem 
prvenstvu samo enkrat izgubili. 
Druga je K O M E N D A , k i je pr i 
jetno presenetila in bo v spomla
danskem delu glavni tekmec 
V I R T U S U za prvo mesto. Ostala 
moštva so uvrščena po pr ičako
vanjih. 

V kamniško-domžalsko-go-
renjski kadetski ligi je zasluženo 
prvi K A M N I K . Kl jub temu, da 
je bila liga dokaj kvalitetna, je 
prikazal najboljšo igro in zanes
ljivo dobil jesenski del. Igralci 
Kamnika so edini neod ločen re
zultat dosegli z moš tvom S A V E 
iz Kranja. Dobro tretje mesto je 
zavzel V I R T U S , k i je s kadeti 
nastopil prvič. 

Mladinci K A M N I K A so v slo
venski nogometni ligi - vzhod 
osvojili sedmo mesto. Uvrstitev 
je pr ičakovana in je bila ob zak
ljučku boljša kot je kazalo. Z a č e 
tek je bil n a m r e č slab, saj moš tvo 
ni bilo uigrano, nastopili so neiz
kušeni igralci. K o se je pozneje 
moš tvo okrepilo z igralci kadet
skega moštva, je doseglo nekaj 
presenetljivih rezultatov. Trener 
Kreženič upa v spomladanskem 
delu še na boljšo bero. 

V kamniško-domžalski članski 
ligi - rekreacija so prve R A 
D O M L J E s 16 točkami , isto š te
vilo točk imajo druge D O M Ž A 
L E in tretja L U K O V I C A . V na
daljevanju prvenstva se torej 
obeta še hud boj za prvo mesto. 

A N D R E J P E R Č I Č 

Šahovska srečanja 
N a decembrskem občinskem 

brzoturnirju v Komendi je sode
lovalo 15 šahistov iz domžalske 
in kamniške občine . Vrstni red je 
bil naslednji: 1. Karnar, 2. Bav
čar, 3. Štrajhar , 4. Skok B . , 5. 
Skok J . , 6. Bračič, itd. 

ŠK Komenda vsako leto prire
di novoletni klubski brzoturnir. 
Zadnjega se je udeležilo 15 šahi
stov. Zmagal je Židar ič Jože , 
drugo mesto sta si delila Pavla 
Košir in Dreša r Stane, 4 . -5 . me
sto Ocepek in Poglajen itd. 

O b tej pr i l ik i vabi šahovski 
klub Komenda vse šahiste v obči
ni, da se udeležujejo rednih me
sečnih, nagradnih brzoturnirjev 
vsako tretjo nedeljo v mesecu. 

Poleg tega ŠK Komenda nudi 
prostore in šahovske rekvizite 
sindikatom, upokojencem itd. 
Vse informacije dobite pri M a r 
janu Žnidar ju tel. 841-133. 

S R E Č O L A H 

športna značka I 
D a b i omogočil i čim večjemu 

številu otrok pridobivanje gibal
nih spretnosti kot so vodenje žo
ge, kotalkanje, kolesarjenje.. . , 
smo se tovarišice, k i vodimo pro
grame tekmovanja za Š Z , udele
žile enodnevnega seminarja v OŠ 
Komenda-Moste. 

Seminar je organiziral občinski 
odbor za Š Z I. pri Z T K O - j u K a 
mnik, da bi nam približali načine, 
s katerimi naj p rak t ično pristopi
mo k izvajanju programa Š Z in s 
tem izboljšamo kvaliteto dela na 
tem področ ju . 

Organizacijsko obliko Š Z I. sta 
predstavila Peter Br leč , sekretar 
S I T K S - a Kamnik , Igor Malic,, 
strokovni sodelavec strokovnega 
sveta za šport in rekreacijo pri: 
Z T K O - j u S R S ter Sonja Dolenc ' 
predstavnica odbora za športno 
značko Slovenije pri Z T K O - j u 
S R S , k i nam je podala smernice 
za nadaljnje razvijanje te dejav
nosti v skupinah. 

Navdušene smo bile nad pre
davanjem Violete Po točar (Pla
ninsko druš tvo Kamnik ) o ciciba
nu »planincu in izletniku«, ket 
nam je nakazala tudi možnos t za 
sodelovanje pri organizaciji izle
tov. Osnovne napotke o smuča
nju, o pripravi cicibana na smu
čanje nam je posredoval Marjan 
Schnabel, smučarski strokovnjak 
iz Kamnika . 

V popoldanskem delu progra
ma je Janez Šmon iz Ljubljane 
obogatil seminar s predvajanjem 
filmov. Videle smo zače tke izva
janja oziroma uvajanja Š Z v ne
katerih ljubljanskih vrtcih. Ugo
tovile smo, da ne zaostajamo za 
njimi in da smo lahko zadovoljne 
z delom, k i smo ga na tem po
dročju že opravile. 

Sledila je demonstracija kotal-
kanja, k i ga je prikazala Marija 
Brleč . O b njenem nastopu smo si 
želele, da bi tudi same znale po
kazati otrokom prve korake na 
kotalkah, kar bi tovarišicaiD 
omogoči l tečaj kotalkanja. 

O b koncu seminarja smo bile 
enotnega mnenja, da si želimo 
podobnih seminarjev čim več; saj 
je delo z otroki potem velike 
lažje. 

Decembra se je nekaj tovariši ' 
udeleži lo tečaja smučanja , take 
so se pripravile na zimovanje I 
smučarskim tečajem za predšol
ske otroke (od 5,5 do 7 let) < 
januarju 1980. T O V A R I Š I c £ 

KAMNIŠKI OBČAN glasilo 
SZDL občine KAMNIK -
Ureja uredniški odbor -
glavna in odgovorna ure
dnica JanaTaškar- tehnič
ni urednik Franc Mihevc -
Izhaja dvakrat mesečno -
Uredništvo in uprava - Ka
mnik, Japljeva 6, telefon 
831-124 - tekoči račun 
50140-678-57156 - Rokopi
sov in fotografij ne vrača
mo - Tiska ČGP Delo v 
Ljubljani. 


